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تیترهای امروز

 خبر اختصاصی // رئیس کل ســازمان امور مالیاتی در 
نشست با فعالان اقتصادی استان هرمزگان گفت: باید 
زمینه مفاهمه و تفاهم حداکثــری بین نظام مالیاتی و 

فعالان اقتصادی را ایجاد کنیم.
 به گزارش خبرنگار دریا ؛ سید محمد هادی سبحانیان رئیس کل 
سازمان امور مالیاتی کشور در نشست صمیمانه با فعالان اقتصادی 
اســتان در اتاق بازرگانی هرمزگان، اظهار کرد: به عنوان مجری 
قوانین بر خود وظیفه می دانیم تا بر اساس رسالت مان زمینه مفاهمه 
و تفاهم حداکثری بین نظام مالیاتی و فعالان اقتصادی که سربازان 
خط مقدم جبهه اقتصادی به حساب می آیند، ایجاد کنیم.وی افزود: 
سازمان امور مالیاتی خود را مکلف می داند تا به طور حداکثری 
فعالیت های مالیات ســتانی را تسهیل کند که بخشی از این امر با 
استماع نقاط نظرات شما عزیزان و مسائلی که شما در عمل با آن 

مواجه هستید رخ خواهد داد.
سبحانیان تصریح کرد: یک بخشــی از مسائل ناظر به برداشت 
نادرستی است که احیاناً در ادارات کل به وجود آمده باشد که این 
مســئله باید مورد توجه مدیران قرار بگیرد تا قبل از اوج گرفتن 
مسائل و ارجاع آن به سمت مرکز، خودشان با راهنمایی هایی که از 

سوی ستاد صورت می گیرد آن را حل کنند.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشــور خاطر نشان کرد: اکنون 
رویکرد ما در حوزه مالیات ســتانی سیستمی شدن فرآیندهای 
مالیات ســتانی اســت تا ما بتوانیم مبتنی بر واقعیات و داده های 
واقعی شــما مالیات را سیستمی اخذ کرده و آن را به طور مجدد 
با بهره گیری از سیستم ها تعیین کنیم، این موضوع خود می تواند به 
تسهیل فضای کسب وکار و بهبود این حوزه کمک کند.وی بیان کرد: 
بخش مهمی از دغدغه دوستان موضوعی است که قانون گذار در 

قانون آورده و شما ممکن است چه بسا آن را قبول نداشته باشید و 
حتی امکان دارد بخشی را هم ما به عنوان نظام مالیاتی که مجری 

قانون هستیم، قبول نداشته باشیم.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور تاکید کرد: به طور مثال در 
حوزه مناطق آزاد ما می دانیم که قانون مسائل و مشکلاتی را ایجاد 
کرده اســت به طور مثال احتساب مضاعف مالیات در مناطق یا 
کارکنان حقوق بگیر در مناطق که بعضاً ما فهمی که از قانون داشتیم 
بخشی را با بخشنامه هایمان ساری و جاری کردیم؛ اما توسط دیوان 
عدالت ابطال شــده به طوری که می توان به حوزه حقوق کارکنان 
اشاره کرد.وی بیان کرد: استحضار دارید اگر بخشنامه های ما تفسیر 
به رأی باشــد و منطبق بر قانون نباشد قطعاً توسط دیوان ابطال 
می شود کما اینکه موضوعاتی که ما خودمان فکر می کنیم درست 
است مانند موضوع حقوق کارکنان اما به اشتباه از سمت ما ابطال 
شده است که باید این موضوع برطرف شود ،اما در عین حال این 

مسئله به این معنا نیست که ما هیچ بخشنامه ای که خلاف باشد را 
صادر نکرده ایم .اما بدانید یک مکان مرجعی هست که او به لحاظ 
قانونی می تواند بگوید آیا بخشنامه ما منطبق بر قانون است یا خیر، 
به طور مثال در حوزه حمل و نقل که اشاره کردید معاونت حقوقی 
مجلس نیز ممکن است تفسیر نظری انجام دهد، اما او مرجع قانونی 
برای ارائه نظریه تفسیری نیست ومی تواند صرفاً نظریه مشورتی 

به ما دهد.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور خاطرنشان کرد: ما به عنوان 
مجری قانون، فهممان از قانون را با صدور بخشنامه هایی در واقع 
ارائه می کنیم که مورد تأیید دیوان باشــد، در همین راستا ضمن 
قدردانی از تمام مراجعی که در خصوص قوانین نظر می دهند، ما 
مکلف هستیم فهممان را از قانون مبتنی بر بخشنامه ارجاع کنیم و 
مرجعی هم که این را می تواند صحه بگذارد یا رد کند، دیوان عدالت 

اداری است.

در جمع فعالان اقتصادی در اتاق بازرگانی هرمزگان مطرح شد
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استاندار هرمزگان: 

 آمادگی برگزاری تورنمنت های 
بین المللی در استان وجود دارد
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  رقص سنتی هرمزگان شامل حرکات موزون و متوازن است که با فرهنگ 
بومی سازگار است، اما رفتارهای غیرشــرعی در این مراسم ها قابل قبول 

نیست.
  رئیس ستاد امربه معروف هرمزگان خطاب به دستگاه های اداری تأکید 

کرد: اگر مجوزی برای چنین برنامه هایی صادر می کنید، باید نظارت دقیقی 
بر آن داشته باشید. نباید پس از بروز ناهنجاری ها، مسئولیت را انکار کنید. 
بخش زیادی از این جشــنواره خوب برگزار شــده، اما درصد کمی از آن 

مشکل ساز بوده که باید اصلاح شود.
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گروه خبر // اســتاندار هرمزگان اشاره به ظرفیت ویژه 
هرمزگان و بندرعباس در حوزه ورزش های ساحلی تصریح 
کرد: در حوزه ورزش های ســاحلی با کمک فدراسیون 
فوتبال و نمایندگان استان در مجلس می توان بندرعباس 

را به عنوان مرکز فوتبال ساحلی کشور قرار داد.
به گزارش خبرنگار دریا ، محمد آشوری تازیانی استاندار هرمزگان 
در دیدار با مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال و جمعی از مدیران 
ورزشــی اســتان که با حضور احمد مرادی نماینــده مردم حوزه 
مرکزی هرمزگان در مجلس شــورای اســلامی برگزار شد اظهار 
داشت: هرمزگان و به ویژه شهر بندرعباس با توجه به همجواری با 
کشورهای عربی حوزه خلیج فارس می تواند مرکز تعاملات ورزشی 
با این کشورها و ظرفیت سنجی برای آینده فوتبال کشور باشد.وی 
افزود: هرمزگان در حوزه فوتبال دارای افت و خیز بوده و حتی تیم 
لیگ برتری داشته ، استمرار و ثبات در تیم ها علاوه بر نیاز به منابع 
مالی نیازمند برنامه ریزی، استعدادیابی، آموزش و ظرفیت سازی  در 

بخش های مختلف است .
اســتاندار هرمزگان با اشاره به انتخاب رئیس جدید هیئت فوتبال 
استان ضمن تمجید از عملکرد رئیس سابق این هیئت گفت: از رئیس 
جدید هیئت فوتبال استان انتظار می رود با رویکرد رشد و تعالی به 
فوتبال نگاه کنند و با تجمیع ظرفیت ها برای ورزش استان بر اساس 
وفاق تلاش کنند . وی با اشاره به ظرفیت ویژه هرمزگان و بندرعباس 
در حوزه ورزش های ســاحلی تصریح کرد: در حوزه ورزش های 
ســاحلی با کمک فدراسیون فوتبال و نمایندگان استان در مجلس 
می توان بندرعباس را به عنوان مرکز فوتبال ساحلی کشور قرار داد.
آشوری گفت: ما این آمادگی را داریم با ظرفیت سازی در این حوزه، 
این اتفاق مهم را رقم بزنیم، استعداد و توان کافی در این زمینه وجود 
دارد و باید زیرساخت های مورد نیاز را از نظر کمی و کیفی ارتقا داد .
وی با تاکید بر اینکه آمادگی برگزاری تورنمنت های بین المللی نیز 
در استان وجود دارد اظهار داشت: تکمیل و تجهیز زیرساخت های 
ورزشگاه خلیج فارس را دنبال می کنیم تا هنگام برگزاری مسابقات 

و تورنمنت ها فضای مناسبی وجود داشته باشد.
استاندار هرمزگان شرایط ایده آل استان در ۶ ماه سال برای برگزاری 
اردوهای تیم های ورزشــی را دیگر ظرفیت این استان برشمرد و 
گفت: آماده میزبانی از تیم های مختلف ورزشی در ایامی که آب و 

هوای استان مساعد است وجود دارد.
مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال نیز در این دیدار با تایید ظرفیت 
هرمزگان در میزبانی از تیم های ورزشی برگسترش زیرساخت های 
ورزش ساحلی تاکید کرد و گفت: هرمزگان می تواند به عنوان مرکز 
فوتبال ساحلی کشور معرفی شود.وی با اشاره به برگزاری انتخابات 
هیئت فوتبال هرمزگان گفت: در فضای حرفه ای و در رقابتی آزاد 
ریاست جدید هیئت فوتبال هرمزگان انتخاب شد که انتظار می رود 
گام مثبتی در جهت ارتقا زیرساخت های ورزش فوتبال استان باشد.
احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان در مجلس شورای اسلامی نیز 
در این جلسه  حضور محمد آشوری در سمت استانداری را فرصتی 
تاریخی برای شکوفایی ورزش هرمزگان برشمرد و گفت: با شناخت 
و نگاه مثبت اســتاندار هرمزگان به حــوزه ورزش انتظار می رود 
ورزش استان توسعه یابد.وی تاکید کرد: هرمزگان در حوزه فوتبال 
استعداد خوبی دارد و حضور در لیگ برتر برای تیم های هرمزگانی 

دور از دسترس نیست.

استاندار هرمزگان: 

 آمادگی برگزاری تورنمنت های بین المللی در استان وجود دارد
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 وام ۸۰۰میلیونی مسکن ابلاغ نشد؛ قوه قضائیه 
ورود کند

  گروه سیاسی // جمعی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
طی نامه ای خواســتار ورود قوه قضاییه به عــدم ابلاغ وام ۸۰۰ 
میلیونی مســکن شــدند. یاســر عربی نماینده گرمسار و عضو 
کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی، از پیگیری های مجلس 
برای ابلاغ وام مسکن شهری به مبلغ ۸۰۰ میلیون تومان خبر داد.

وی با اشــاره به نامه ای که ۱۸۰ نماینده مجلس به رئیس جمهور 
نوشــته اند، اظهار داشت: در این نامه از رئیس جمهور درخواست 
کرده ایم که ابلاغ وام مســکن شهری که طبق مصوبه قبلی باید به 
۸۰۰ میلیون تومان افزایش یابد، سریعاً اجرایی شود. در صورت 
عدم اجرا، از قوه قضائیه می خواهیم تا این موضوع را پیگیری کند.
عربی افزود: طبق مصوبه قبلی، مبلغ وام مسکن شهری باید از ۵۵۰ 
میلیون تومان به ۸۰۰ میلیون تومان افزایش می یافت، اما پس از 
گذشت پنج تا شــش ماه از تصویب، این مبلغ هنوز ابلاغ نشده 
است. این تأخیر مشکلات زیادی برای متقاضیان مسکن شهری 
ایجاد کرده اســت.وی همچنین به نامه کمیسیون عمران به بانک 
مسکن اشاره کرد و گفت: در این نامه از بانک مسکن خواسته ایم 
که مبلغ وام را طبق مصوبه قبلی ابلاغ کند. در صورت عدم اجرا، 
از ابزارهای قانونی برای الزام بانک به عمل به تعهداتش اســتفاده 
خواهیم کرد.عربی درباره دلایل تأخیر در ابلاغ وام مسکن توضیح 
داد: به نظر می رسد بانک مرکزی اعتبارات کافی برای تخصیص 
این وام را ندارد. همچنین، وزارت راه و شهرســازی هنوز برنامه 
مدون و راهبرد مشــخصی برای ســاخت مسکن در قالب طرح 
نهضت ملی مسکن ارائه نکرده اســت.وی تأکید کرد: کمیسیون 
عمران تمام تلاش خود را می کند تا این مشکلات هرچه سریع تر 
حل شود و وام مسکن طبق مصوبه قبلی اجرایی گردد. مردم باید 
از این حمایت ها بهره مند شوند تا در شرایط سخت اقتصادی بتوانند 
خانه دار شوند. ادامه این تأخیرها تأثیر منفی بر وضعیت مسکن و 
رفاه مردم خواهد گذاشت.عربی در پایان بر لزوم توجه به مشکلات 
اساسی بخش مسکن تأکید کرد و گفت: وزارت راه و شهرسازی 
باید هرچه ســریع تر طرح های خود را در این زمینه اعلام کند تا 
بتوانیم به طور مؤثر نیازهای مسکن مردم را پاسخ دهیم. بدون یک 
طرح جامع و اجرایی، حل مشــکلات مسکن امکان پذیر نخواهد 
بود.به گزارش همشهری آنلاین،  این نماینده مجلس خاطرنشان 
کرد: هدف کمیسیون عمران این است که مشکلات حوزه مسکن، 
به ویژه در زمینه تأمین وام، هرچه ســریع تر حل شود تا مردم در 

شرایط دشوار اقتصادی از این حمایت ها بهره مند شوند.

گروه سیاســی // وزیر خارجه ایران گفت: ما آمادگی داریم وارد مذاکرات 
سازنده و بدون تاخیر در خصوص برنامه  هسته ای خود شویم؛ مذاکراتی که 
با هدف رسیدن به یک توافق باشد. فرمولی که از نظر ما وجود دارد، همان 
فرمول سابق برجام است یعنی اعتمادسازی درباره برنامه هسته ای ایران در 

مقابلِ رفع تحریم ها.
 »ســید عباس عراقچی« وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در مصاحبه با یک 
شبکه چینی درباره مسائل مختلف منطقه ای و بین المللی اظهارنظر کرد.وزیر امور خارجه 
جمهوری اســلامی ایران درباره روابط ایران و چین گفت: سند همکاری های راهبردی 
۲۵ ساله ایران و چین، یک چشــم انداز بسیار گسترده از همکاری ها بین ۲ کشور در 
همــه حوزه ها ارائه می کند.وزیر خارجه ایران در مصاحبه ای که با شــبکه تلویزیونی 
سی سی تی وی چین در جریان سفر هفته گذشته خود به پکن داشت، با بیان اینکه یکی از 
اولویت های سیاست خارجی دولت چهاردهم در ایران ادامه ارتباطات قوی با کشورهایی 
است که با آن ها رابطه راهبردی داشتیم و در زمان و شرایط سخت در کنار ایران بودند، 
اظهار کرد: سفر من به چین اولین سفر دوجانبه من به خارج از منطقه غرب آسیاست و در 
همین چهارچوب پکن انتخاب شد، به دلیل اهمیتی که برای روابط با چین قائل هستیم.

این دیپلمات عالی رتبه جمهوری اسلامی ایران همچنین گفت: یکی از نشانه های روابط 
بســیار خوب بین ایران و چین تعاملات سطح بالایی که بین ۲ کشور در جریان است. 
یکی از مهم ترین آن دیدار رؤســای جمهور ۲ کشور است که در ماه گذشته در کازان 
روسیه برگزار شد. دیدار صورت گرفته دیدار بسیار مهمی بود و دستاوردهای بسیاری 
داشــت. رفت و آمد سیاسی بین ۲ کشور جریان بسیار خوبی دارد و تبادل هیأت بین 
تهران و پکن در حوزه های مختلف اقتصادی، تجاری، سرمایه گذاری، فرهنگی، جوانان، 

انتظامی و غیره در جریان است. وی پاسخ به سوال مجری CCTV با بیان اینکه این جمله 
که »ایران و چین شرکای راهبردی هستند تعبیر درستی است«، ادامه داد: ایران و چین 
علاوه بر همکاری های دوجانبه، در حوزه های مسائل منطقه و بین الملل نیز مشورت های 
نزدیکی با یکدیگر دارند و در جریان دیداری که با وزیر خارجه چین در این سفر داشتم 
که حدود چهار ساعت نیز به طول انجامید، در مورد تحولات منطقه و اینکه چگونه با این 
مسائل برخورد کنیم و با یکدیگر در این زمینه همکاری کنیم، رایزنی و گفت وگو داشتیم.

راه دیپلماسی هیچ وقت بسته نمی شود
عراقچی درباره موضوع هســته ای نیز گفت: ما برای ازسرگیری مذاکرات بر سر برنامه 
هسته ای ایران آمادگی داریم. ما بیش از ۲ سال با کشورهای ۱+۵ با حسن نیت مذاکره 
کردیم و نهایتا موفق شــدیم به توافقی برســیم که تمام دنیا این توافق را به عنوان یک 
دستاورد دیپلماسی قبول و تحسین کرد. ما با حسن نیت آن را اجرا کردیم اما این آمریکا 
بود که تصمیم گرفت بدون هیچ دلیل و توجیهی از آن خارج شــود و شرایط را به این 
نقطه برساند.وی در ادامه تاکید کرد: ما همچنان آمادگی داریم وارد مذاکرات سازنده و 
بدون تاخیر در خصوص برنامه  هســته ای خود شویم؛ مذاکراتی که با هدف رسیدن به 
یک توافق باشد. فرمولی که از نظر ما وجود دارد، همان فرمول سابق برجام است یعنی 
اعتمادسازی درباره برنامه هسته ای ایران در مقابلِ رفع تحریم ها. ما بر همین مبنا آمادگی 

مذاکره را داریم.
وزیر خارجه ایران با اشاره به گفت وگوهای ایران و سه کشور اروپایی عضو برجام شامل 
انگلیس، فرانســه و آلمان در ژنو گفت: یک دور مذاکره با کشورهای اروپایی صورت 
گرفته است. دور دوم این مذاکرات تعیین شده و ظرف کمتر از ۲ هفته آینده با سه کشور 
اروپایی انجام خواهد. در مورد آمریکا طبیعی است که دولت جدید باید سیاست خودش 

را تدوین کند و ما بر اســاس آن تصمیم خواهیم گرفت. چین و روســیه ۲ عضو موثر 
مذاکرات در گذشته بودند و از نظر جمهوری اسلامی ایران همچنان باید به نقش سازنده 
خود در این مذاکرات ادامه دهند. این خواسته و اراده ماست.عراقچی در ادامه گفت: از 
ســال ۲۰۱۵ تاکنون ۱۰ سال گذشته و تحولات بسیاری رخ داده است. خروج آمریکا 
از برجام یک اشتباه بسیار بزرگ راهبردی برای این کشور بود و با واکنش ایران مواجه 
شد. البته تحریم های آمریکا هم گسترش یافت، در منطقه غرب آسیا بحران داریم ولی 

راه دیپلماسی هیچ وقت بسته نمی شود.
به گزارش همشــهری آنلاین، او با بیان اینکه »به عنــوان یک دیپلمات اعتقاد دارم در 
سخت ترین شرایط هم می توان به راه حل های دیپلماتیک رسید«، گفت: این بستگی به 
این دارد که چقدر اراده سیاسی وجود داشته باشد و چقدر دیپلمات ها از قدرت خلاقیت 
و ابتکار برخوردار باشند تا بتوانند راه های جدید پیدا کنند و به فرمول های جدیدی برای 
توافق برســد. اگر اراده سیاسی در طرف های مقابل وجود داشته باشد، پیدا کردن یک 

راه حل مشکل است اما غیرممکن نیست. 

عراقچی:

 آماده مذاکره هستیم؛ فرمول همان فرمول برجام است آماده مذاکره هستیم؛ فرمول همان فرمول برجام است

سیاسی

خبـر

گروه سیاسی // رئیس ســتاد و معاون هماهنگ کننده 
ارتش با بیــان اینکه کنترل مرزها بــرای حفظ امنیت 
اجتماعی است، گفت: در راستای حفظ و کنترل مرزها، 
چندین تیپ نیروی زمینی در مرزهای غربی و شــرقی 

کشور مستقر هستند. 
  امیــر دریــادار »حبیب الله ســیاری« رئیس ســتاد و معاون 
هماهنگ کننده ارتش جمهوری اسلامی ایران با بیان اینکه امنیت 
مرز برای هر کشــوری مهم است، اظهار داشــت: ما اگر نتوانیم 
امنیت مرزها را برقرار کنیم، امنیت اجتماعی در داخل کشور لطمه 
می خورد چراکه ما در داخل کشورمان قوانین و مقرراتی داریم که 
ملت ما نسبت به آن آگاه هستند و آن ها اجرا می کنند اما اگر کسی 
از مرزها وارد شــود و بی قانونی کند، امنیت ما مخدوش می شود 
لذا ما برای ایجاد امنیت اجتماعی و داخلی مان و جلوگیری از هر 

رویداد نامطلوب باید مرزهایمان را کنترل کنیم.
رئیس ســتاد و معاون هماهنگ کننده ارتش جمهوری اسلامی 

ایران با اشــاره به اهمیــت مرزهای هوایــی، دریایی و زمینی، 
گفت: گســتردگی مرز زمینی در کشــورمان پراهمیت تر است 
که باید از ورود و خروج هایی که نباید انجام شــود، جلوگیری 
شود. البته این مســئله در دریا هم وجود دارد؛ لذا اینکه بتوانیم 
 مرزهایمــان را کنترل کنیم و از ورود افراد جلوگیری کنیم، حائز

 اهمیت است.
به گزارش قدس آنلایــن ؛ وی با بیان اینکه تیپ هایی از نیروی 
زمینی در مرزهای غرب و جنوب شــرق مستقر هستند، عنوان 
کرد: کنتــرل مرز موجب مانع شــدن از ورود قاچــاق و مواد 
مخدر و دیگر مطالب به کشــورمان خواهد شد؛ در بحث انسداد 
مرز تدبیر بر این اســت که در جغرافیایی که امکان وجود داشته 
باشد، دیوارهایی هوشمند احداث شود که به طرق مختلف کنترل 
و نظارت می کند و می تواند کمک کند تا انســداد مرز به خوبی 
 صورت گیرد تا امنیت داخل کشــورمان و حفظ تمامیت ارضی

 محقق شود.

امیر سیاری خبر داد   

استقرار چندین تیپ نیروی زمینی ارتش 
 در مرزهای غربی و شرقی کشور

آگهي مناقصه عمومي یک مرحله ای
»آگهی شماره 88 - 1403«

روابط عمومي شركت سهامي برق منطقه اي هرمزگانروابط عمومي شركت سهامي برق منطقه اي هرمزگان

شرکت ســهامی برق منطقه ای هرمزگان در نظر دارد از طریق برگزاری مناقصه عمومی 
 یک مرحله ای، نســبت به انجام »عملیات احداث فونداســیون خط 132 کیلوولت جناح – 

جناح 2 )گتاو(« اقدام نماید.
لذا از متقاضیان شــرکت در این مناقصه دعوت بعمل می آید، جهت دریافت اسناد مناقصه 
به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس www.setadiran.ir مراجعه و از تاریخ 
17 / 10 / 1403 لغایت 22 / 10 / 1403 یک نســخه از اسناد مناقصه را بصورت رایگان 
دریافــت نمایند. با توجه به اینکه کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اســناد تا ارائه 
پیشنهاد از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار می گردد، لازم است در صورت 
عدم عضویت قبلی شرکتها در سامانه فوق مراحل ثبت نام در سایت مذکور انجام و نسبت 
به دریافت گواهی امضا الکترونیکی اقدام نمایند. شرکت کنندگان می توانند جهت کسب 
اطلاعات بیشتر با شماره  33313861 – 33313776 – 076 داخلي 2109 و در خصوص 
ســامانه با داخلی 3000 تماس حاصل فرمایند. ثبت شماره تلفن، فکس و ایمیل از سوی 
شــرکت کنندگان در سامانه الزامی می باشد. ضمناً خریداران اسناد بایستی فیزیک پاکت 

»الف« خود را در روز برگزاری مناقصه به دبیرخانه این شرکت ارائه نمایند.
الزامات : 

1ـ ارائه گواهی تایید صلاحیت معتبر پیمانکاری در رشــته نیرو )حداقل رتبه 5( از سازمان 
 )HSE( مدیریت و برنامه ریزی 2- ارائــه گواهی معتبر تایید صلاحیت ایمنی پیمانکاران
مورد تایید وزارت کار و رفاه اجتماعی 3- ارائه حداقل 2 فقره سابقه اجرایی مرتبط با موضوع 
مناقصه به همراه رضایتمندی از کارفرمای مربوطه از شــرکتهای برق منطقه ای کشور طی 
5 ســال اخیر 4- بازدید از محل اجرای پروژه در روز شنبه مورخ 29 /10 /1403 و تنظیم 

صورتجلسه مربوطه با هماهنگی نماینده کارفرما
توضیحات:

1-مبلــغ تضمین شــرکت در فرایند ارجــاع کار 621 / 289 / 415 / 4 ریال ، به صورت 
ضمانتنامه معتبر بانکي )مخصوص طرحهای عمرانی( و یا واریز نقدي.

2-مشاور پروژه : شرکت موننکو ایران – شرکت های متقاضی می توانند در خصوص سوالات 
فنی خود با شماره همراه 09125767196 آقای مهندس مهدوی نیا تماس حاصل فرمایند.

3-دستگاه نظارت: معاونت طرح و توسعه شرکت سهـــامی برق منطقـــه ای هرمزگان 
می باشــد و شــرکتهای متقاضی می توانند در خصوص ســئوالات فنی با شماره همراه 

09171907491 آقای مهندس رحیمی تماس حاصل فرمایند.
4-پیش پرداخت: طبق آیین نامه تضمین معاملات دولتی و در قبال ارائه ضمانتنامه بانکی 

معتبر قابل پرداخت خواهد بود.
5-مدت تحویل کالا: 6 ماه شمسی

6-حداکثـــر مهلت تحویل اسنـاد به دبیرخانه اینشرکت تا ساعت 8 صبح روز چهارشنبه 
مورخ 03 / 11 / 1403 و زمان بازگشایی پاکات راس ساعت 9 صبح همان روز در دفتر امور 

تدارکات و قراردادهاي این شرکت می باشد. 
7-به پیشنهادات مشروط، مبهم، مخدوش و فاقد سپرده و پیشنهاداتي که بعد از موعد مقرر 

به دبیرخانه این شرکت ارسال گردد مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد.
8-آگهي ما در سایت سامانه  )www.setadiran.ir(بخش »ثبت نام/پروفایل تامین 

کننده/مناقصه گر«  قابل مشاهده مي باشد.
شناسه آگهی : 1856839

گروه سیاسی // رییس مجلس شورای اسلامی گفت: طرح اقتصادی جدید مجلس کالابرگ الکترونیکی است که 
با اجرای آن، دیگر تغییر قیمت کالاهای اساسی، تاثیری منفی در سفره مردم نخواهد گذاشت. 

محمدباقر قالیباف در آیین بزرگداشت سالگرد شهادت شهید حاج قاسم سلیمانی و شهدای نهم دی تربت حیدریه در جمع مردم 
شهیدپرور این شهرستان افزود: کار کردن مسوولان برای ملت بزرگ ایران یک افتخار است و ما وظیفه داریم هر قدر می توانیم 

فشار فکری و اقتصادی مردم را برطرف سازیم.
وی ادامه داد: مسوولان ارشد نظام همچنین نباید اجازه دهند ضدانقلاب روحیه مردم را تخریب کند و در مقابل باید انسجام 

ملی حفظ شود.
قالیباف با اشاره به تحولات اخیر منطقه گفت: هر چند محور مقاومت جزو باورهای دینی و انقلابی ماست اما نگرانی اصلی ما 

باید زمانی باشد که نتوانیم رضایت مردم ایران را فراهم سازیم.
رئیس مجلس شورای اسلامی به ظهور پدیده داعش و ضرورت دفاع از حریم حرم اشاره و اظهار کرد: مردم ایران از فردای 
بعد از پیروزی انقلاب تا به امروز ثابت کردند هر جا و در هر عرصه سیاسی، اقتصادی و امنیتی نیاز بوده، در تمامی صحنه ها 

حاضر شدند و حتی از جان شیرین خود نیز گذشتند.
قالیباف اضافه کرد: در چنین شرایطی ما باید نگران آن باشیم که مبادا نتوانیم رضایتمندی مردم را فراهم سازیم.وی افزود: جایی 

باید نگران باشیم که بنده و امسال بنده تصور کنیم حق به گردن مردم داریم و این خوب نیست.

قالیباف:

طرح جدید اقتصادی مجلس سفره مردم را حفظ می کند

متن آگهی مزایده
1-ششدانگ یک دستگاه آپارتمان قطعه دوم تفکیکی به مساحت یکصد 
و هفتاد و یک متر و بیست وشش دسیمتر مربع )۲۶ ٫ 1۷1 متر مربع( 
دارای پــاک ثبتی ۳۹1۸۵ فرعی از ۳ اصلی، مفروز و مجزا شــده از 
۳۸۷۷۹ فرعی از اصلی مذکور ، )ســی و نه هزار و صدو هشتاد و پنج 
فرعی از ســه اصلی مفروز و مجزی شده از شماره سی و هشت هزار 
و هفتصــد و هفتاد و نه فرعی از اصلی مذکــور ( واقع در بخش دو 
بندرعباس استان هرمزگان، واقع در طبقه اول که )1۲٫۰۳( دوازده متر و 
سه دسیمتر مربع آن بالکن در سه قسمت، است. به نشانی: بندرعباس 
گلشهر شمالی چهارراه نخل ناخدا مجتمع مسکونی علوم پزشکی طبقه 
اول به نام شهرزاد کیوانی سیرمندی فرزند : ضیاءاله ثبت و سند مالکیت 
صادر گردیده است که به قدر السهم از عرصه و مشاعات و مشترکات 
طبق قانون تملک آپارتمانها و آئین نامه اجرائی آن ســهیم می باشد و 
محدود به حدود زیر است : شمالا: در سه قسمت، که قسمتهای اول و 
سوم آن غربی، است . اول نیم دیوار جلوی بالکن قوس بیرونی بطول 
)۳4 ٫ ۵( پنج متر و سی و چهار سانتیمتر به فضای حیاط مشاعی دوم 
نیم دیوار جلوی بالکن بطول )1٫۵۰( یک متر و پنجاه سانتیمتر به فضای 
حیاط مشاعی سوم دیوار و لبه بالکن بطول )۵٫۷1( پنج متر و هفتاد و 
یک سانتیمتر به فضای حیاط مشاعی شرقا: در پنج قسمت که قسمتهای 
اول و دوم و پنجم آن شــمالی، اســت. اول دیواریست قوس بیرونی 
بطول )۲۶ ٫ 1 ( یک متر و بیست وشش سانتیمتر به فضای مشاعی دوم 
دیواریست بطول )۵٫۶۰( پنج متر و شصت سانتیمتر به فضای مشاعی 
سوم دیواریست قوس بیرونی بطول )۲۶ ٫ 1( یک متر و بیست و شش 
ســانتیمتر به فضای مشاعی چهارم دیواریســت بطول )4۰ ٫ ۰( چهل 
سانتیمتر به فضای مشاعی پنجم دیوار ولبه بالکن بطول )۳٫۸۰( سه متر 
و هشتاد سانتیمتر به فضای مشاعی جنوبا: در شش قسمت که قسمتهای 
دوم و چهارم آن شــمالی، قســمتهای اول و سوم و پنجم و ششم آن 
شرقی است. اول دیواریست مشترک بطول )۰٫4۵( چهل و پنج سانتیمتر 
به آپارتمان قطعه ۳ دوم دیواریســت مشــترک بطول )۵۸ ٫ ۰ ( پنجاه 
 و هشت سانتیمتر به آپارتمان قطعه ۳ سوم دیواریست مشترک بطول 
)۹۰ ٫ ۵ ( پنج متر و نود سانتیمتر به آپارتمان قطعه ۳ چهارم دیواریست 
مشترک بطول )1٫۶۹( یک متر و شصت و نه سانتیمتر به آپارتمان قطعه 
۳ پنجم دیواریست مشترک بطول )۲٫۳1( دو متر و سی و یک سانتیمتر 
به آپارتمان قطعه ۳ ششم درب و دیوار است بطول )44 ٫ 4( چهار متر 
و چهل و چهار ســانتیمتر به راه پله و راهرو غربا: در چهار قســمت، 
که قســمت دوم آن شرقی قسمتهای اول و سوم آن جنوبی است. اول 
دیواریست بطول )۲٫۳۰( دو متر و سی سانتیمتر به داکت دوم دیوار و 
پنجره است بطول )1۵ ٫ ۰ ( پانزده سانتیمتر به داکت سوم دیوار و پنجره 
است بطول )۵٫۸۸( پنج متر و هشتاد و هشت سانتیمتر به فضای مشاعی 
چهارم دیوار و پنجره است قوس بیرونی بطول )۵٫۹۷( پنج متر و نود و 

هفت سانتیمتر به فضای مشاعی 
مشخصات منضمات ملک: پارکینگ قطعه ۳۸ به مساحت ۹.۹1 واقع در 
طبقه -1 به حدود اربعه شمالا: خط فرضی است بطول )4٫۵1( چهار متر 
و پنجاه و یک سانتیمتر به پیلوت مشاعی شرقا: در دو قسمت اول، خط 
فرضی است بطول )۰٫۲۶ ( بیست وشش سانتیمتر به ستون دوم خط 
فرضی اســت بطول )1٫۹4( یک متر و نود و چهار سانتیمتر به پیلوت 
مشاعی جنوبا: خط فرضی به محوطه مشاعی است بطول )4٫۵۰( چهار 
متر و پنجاه سانتیمتر به پارکینگ قطعه ۳۹ غربا: خط فرضی است بطول 
)۲۰ ٫ ۲ ( دو متر و بیست سانتیمتر به پیلوت مشاعی پارکینگ قطعه ۳۹ 
به مســاحت ۹.۹ واقع در طبقه 1- به حدود اربعه: شمالا: خط فرضی 
به محوطه مشــاعی است بطول )4٫۵۰( چهار متر و پنجاه سانتیمتر به 

پارکینگ قطعه ۳۸ شرقا: خط فرضی است بطول )۲٫۲۰( دو متر و بیست 
سانتیمتر به پیلوت مشاعی جنوبا: خط فرضی است بطول )4٫۵۰( چهار 
متر و پنجاه ســانتیمتر به پیلوت مشاعی غربا: خط فرضی است بطول 

)۲٫۲۰( دو متر و بیست سانتیمتر به پیلوت مشاعی
 انباری قطعه 11 به مســاحت ۲.۵4 به حدود اربعه: شمالا: دیواریست 
مشــترک بطول )1٫۸۰( یک متر و هشتاد سانتیمتر به انباری قطعه 1۰ 
شــرقا: دیواریســت بطول )1٫41( یک متر و چهل و یک سانتیمتر به 
پیلوت مشاعی جنوبا: دیواریست مشترک بطول )1٫۸۰( یک متر و هشتاد 
سانتیمتر به انباری قطعه 1۲ غربا: درب و دیوار است بطول )1٫41( یک 

متر و چهل و یک سانتیمتر به پیلوت مشاعی 
بنا به تقاضای بستانکار مبنی بر ارزیابی ملک فوق و گزارش کارشناس 
رسمی دادگستری ملک مورد نظر عبارت است از آپارتمان مسکونی به 
پاک ثبتی ۳۹1۸۵ فرعی از ۳ اصلی ، مفروز و مجزا شــده از ۳۸۷۷۹ 
، قطعه ۲ واقع در بخش ۲ طبقه یک به مســاحت 1۷1٫۲۶ متر مربع به 
انضمام پارکینگ قطعه سی و هشت تفکیکی به مساحت ۹٫۹1 متر مربع 
واقع در زیرزمین یک به انضمام پارکینگ قطعه ســی و نه تفکیکی به 
مســاحت ۹٫۹ متر مربع واقع در زیرزمین یک، به انضمام انباری قطعه 
یازده تفکیکی به مساحت ۲٫۵4 متر مربع واقع در همکف مشخصات 
ملک: ششــدانگ عرصه و اعیان یک واحد آپارتمان که در ساختمانی 
۹ طبقه در طبقه اول واقع شــده با حدود 11 سال عمر ساختمان سازه 
بتنی با دارای ســه اتاق خواب و دو سرویس بهداشتی ، سقف تیرچه 
بلوک ، کف سرامیک دیوار گچ و رنگ ارزش ملک مورد نظر به مبلغ 
۸۵٫۰۰۰٫۰۰۰٫۰۰۰ ریال )هشــتاد و پنچ میلیــارد ریال( برآورد و اعام 

میگردد. 
۲-ششــدانگ یکباب خانه قطعه یک تفکیکی به مساحت دویست و 
نود و ســه متر و شصت و چهار دســیمتر مربع )۶4 ٫ ۲۹۳ متر مربع( 
دارای پــاک ثبتــی ۳۳۸1 فرعی از 1 اصلی ، مفرور و مجزا شــده از 
۳۳۵۹ فرعی از اصلی مذکور ، ) ســه هزار و ســیصد و هشتاد و یک 
فرعی از یک اصلی مفروز و مجزی شــده از شماره سه هزار و سیصد 
و پنجــاه و نه فرعی از اصلی مذکور( واقع در بخش هفت حوزه ثبتی 
حاجی آباد اســتان هرمزگان به نشــانی حاجی آباد میدان امام بعد از 
بانک ملی مرکزی اولین کوچه ســمت راست به نام حمید شهرضائی 
پور فرزند: محمد علی ثبت و ســند مالکیت صادر گردیده اســت و 
 محدود به حدود زیر است : شمالا: در دو قسمت اول دیواریست بطول
 )۲۰ ٫ ۲۰( بیســت متر و بیســت ســانتیمتر به کوچــه دوم درب و 
دیوار اســت بطول )۳٫۸۰( ســه متر و هشتاد سانتیمتر به کوچه شرقا: 
در دو قســمت اول دیواریســت بطول )4٫۰۰( چهار متر به قطعه دو 
تفکیکی دوم دیواریســت بطول )1۵ ٫ ۸( هشت متر و پانزده سانتیمتر 
به قطعه دو تفکیکی جنوبا: در ســه قسمت که قسمت دوم آن شرقی 
اســت. اول دیوار به دیوار است بطول )4۰ ٫ 14( چهارده متر و چهل 
ســانتیمتر به پاک 1٫۷۷ دوم دیوار به دیوار اســت بطول )1٫۲۰( یک 
 متر و بیست ســانتیمتر به پاک 1٫۷۷ سوم دیوار به دیوار است بطول
 )۲۰ ٫ ۶( شش متر و بیست سانتیمتر به پاک 1.۷۷ غربا: در سه قسمت 
اول دیوار به دیوار اســت بطول )1٫۲۰( یک متر و بیست سانتیمتر به 
پاک 1٫۲۳4۵ دوم دیوار به دیوار اســت بطول )4۰ ٫ 1۲( دوازده متر و 
چهل ســانتیمتر به پاک 1٫۲۳4۵ سوم به دیوار بطول )۸۰ ٫ 1( یک متر 
و هشــتاد سانتیمتر به پاک 1٫۲۳4۵ و بنا به تقاضای بستانکار مبنی بر 
ارزیابی ملک فوق و گزارش کارشناس رسمی دادگستری ملک مورد 

نظر عبارت است از ملک مورد نظر ساختمانی 
ویایی با کاربری مسکونی با مساحت عرصه 
۲۹۳٫۶4 و مساحت اعیانی طبق پایانکار شماره  
14۰۲/4۸۳۷1 مورخ 14۰۲/1۰/۲۰، 1۶۰ متر 
مربع با مشخصات دیوار باربر با شنارژ، سقف 
تیرچه بلوک نمای آجر ســه سانت و واحد 
مورد نظر دارای سالن آشپزخانه اپن با کابینت 
ام دی اف ۳ اتاق خواب سرویس بهداشتی 

و حمام مجزا با پوشش کف واحد سرامیک و پوشش دیوارهای داخلی 
گچ و رنگ است. پوشش کف حیاط موزاییک و دیوارهای حیاط آجری 
میباشد. در زمان بازدید واحد در اختیار مالک و همچنین ملک مورد نظر 

سهل البیع و با معارض است. 
با عنایت به موقعیت مساحت کاربری مشخصات مصالح مصرفی قدمت 
بنا و ســایر عوامل موثر در کارشناسی ارزش ششدانگ عرصه و اعیان 
بدون در نظر گرفتن هرگونه بدهی به اشخاص حقیقی و حقوقی جهت 
پایه مزایده جمعا ۳۲٫۰۰۰٫۰۰۰٫۰۰۰ ریال )سی و دو میلیارد ریال( برآورد 

و اعام میگردد. 
پاک های فوق الذکر که به موجب - سند رهنی و شرطی: شماره سند: 
4۲4۸1 ، تاریخ سند : 14۰1/۰۵/1۹ ، دفترخانه صادر کننده: دفترخانه 
اسناد رسمی شماره 4۲ شهر بندرعباس استان هرمزگان منجر به صدور 
اجرائیه علیه حمید شــهرضائی پور و ایمان طیاری پوراحمدی و زهرا 
زاهدی و محمدحسن محسنی تکلو و شــهرزاد کیوانی سیرمندی و 
تشــکیل پرونده اجرایی به شماره 14۰۲۰1۶4۵ در واحد اجرای اسناد 
رســمی بندر عباس و متعاقب نیابت تعقیب عملیات اجرایی به واحد 
اجرای اسناد رســمی حاجی آباد پرونده اجرایی کاسه 14۰۲۰۰۳۳۰ 
در آن واحد تشــکیل گردیده است، در رهن بانک بانک توسعه تعاون 
میباشد و جلســه مزایده در روز شنبه مورخ 14۰۳٫1۰٫۲۹ از ساعت ۹ 
صبح الی 1۲ ظهر در اداره اجرای استاد رسمی ثبت محل تنظیم سند که 
شهر بندرعباس میباشد برگزار خواهد شد. شرکت در جلسه مزایده برای 
عموم آزاد اســت و فروش کا نقدی است شرکت در مزایده منوط به 
پرداخت ده درصد مبلغ مزایده به حساب سپرده ثبت و حضور خریدار 
با نماینده قانونی او در جلسه مزایده است و برنده مزایده مکلف است 
مــا به التفات مبلغ فروش را ظرف مدت پنــج روز از تاریخ مزایده به 
حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که طرف مهلت مقرر 
مانده فروش را به حســاب سپرده ثبت واریز ننمائید مبلغ مذکور قابل 
استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد به موجب یک فقره 
چک تضمین شده بانکی به مبلغ پایه مزایده در وجه اداره اجرای اسناد 
رسمی بندرعباس جلسه مزایده در همان ساعت و مکان تشکیل خواهد 
شد. لازم به ذکر اســت پرداخت بدهی های مربوط به آب، برق، گاز 
اعم از حق انشــعاب و یا حق اشتراک و مصرف در صورتی که مورد 
مزایده دارای آنها باشــد و نیز بدهی های مالیاتی و عوارض شهرداری 
و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده 
باشــد به عهده برنده مزایده است و نیز در صورت وجود مازاد، وجوه 
پرداختی بابت هزینه های فوق از محل مازاد به برنده مزایده مســترد 
خواهد شد. ضمنا چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی اعام گردد. مزایده 
روز اداری بعد از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد 
 شــد و بنا بر اعام بستانکار پاکهای مورد رهن فاقد پوشش بیمه ای 

میباشد. 14۰۳/4۶۹ م / الف            تاریخ انتشار: 14۰۳/1۰/1۶ 

مریم چمنی-  رئیس اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور



چرا۵۰درصدمازاد درآمد را نمی دهند؟

  در یک دهه اخیر بارها موضوع لزوم اجرای قانون برگشت 
 ۵۰درصــد مازاد درآمد اســتان به هرمزگان مطرح شــده که

  دولت های مختلــف در مقابل تحقق ایــن موضوع مقاومت 
کرده اند و محقق نشده است.محمد آشوری استاندار هرمزگان 
نیز اواخر هفته قبل در دیدار با سید هادی سبحانیان رئیس کل 
امور مالیاتی کشور در اســتانداری هرمزگان با اشاره به قانون 
مصوب مجلس در رابطه با بازگشت ۵۰ درصد مازاد درآمدهای 
مالیاتی استان ها، اظهار کرد: عدم اجرای این قانون برای استان ها 
ضد انگیزه اســت و باید این مزیت قانونی صرف حل مسائل و 
توسعه  استانی  شود.وی افزود: برای حل مشکل عدم تخصیص 
مازاد درآمد، پیگیری هایی در سطح وزارت اقتصاد انجام داده ایم 
و مذاکراتی نیز با رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور 
خواهیم داشت.وی همچنین بر لزوم توجه به تاب آوری مشاغل 
و بنگاه ها در حوزه مالیات ستانی تاکید کرد . بازگشت ۵۰ درصد 
مازاد درآمد به هرمزگان حائز اهمیت اســت و باتوجه به اینکه 
هرمــزگان محرومترین و فقیرترین و فلاکت زده ترین اســتان 
کشور بوده و همچنین بالاترین بیکاران را دارد، اگر که در یکی 
دو دهه اخیر این ۵۰درصد مازاددرآمد به اســتان برگشت داده 
می شد و صرف عمران و آبادانی استان گردیده بود، بطور حتم 
امروز هرمزگان رکوردار بیشترین بیکاران کشور و قرارگرفتن در 
جایگاه نخســت در فقروفلاکت در کشور نبود.استان هرمزگان 
به عنوان یکی از اســتراتژیک ترین و مهم ترین مناطق اقتصادی 
کشــور، سهم بسزایی در تولید و درآمد ملی دارد. با وجود این، 
مشکلاتی نظیر فقر، بیکاری و ضعف زیرساخت ها همچنان در 
این استان به چشم می خورد. یکی از راهکارهای مؤثر برای بهبود 
شرایط اقتصادی و اجتماعی هرمزگان، بازگشت ۵۰ درصد مازاد 
درآمد به این استان است که در یک دهه اخیر بارها مطرح شده، 
اما دولت ها تا کنون تمکین نکرده اند.بازگشت ۵۰ درصد مازاد 
درآمد به هرمزگان می تواند نقش بسیار مهمی در توسعه اقتصادی 
و اجتماعی این اســتان ایفا کند. با توجه به درآمدهای حاصل 
از فعالیت های اقتصــادی و صنایع بزرگ موجود در هرمزگان، 
بازگشت ۵۰درصد مازاد این درآمدها می تواند منابع مالی قابل 
توجهی برای سرمایه گذاری در زیرساخت ها، ایجاد فرصت های 
شــغلی و بهبود شــرایط زندگی مردم فراهم کند.یکی دیگر از 
مشکلات اساســی هرمزگان، عدم تمرکز پرونده های مالیاتی و 
حساب های بانکی صنایع و بنگاه های اقتصادی فعال در استان 
اســت. این موضوع باعث شده تا درآمدهای مالیاتی حاصل از 
فعالیت های اقتصادی به جای سرمایه گذاری مجدد در استان، به 
مناطق دیگری منتقل شود. با تمرکز این پرونده ها و حساب ها در 
استان، می توان منابع مالی بیشتری را برای توسعه زیرساخت ها 
و بهبود شرایط اقتصادی فراهم کرد.گرچه در دو سه سال اخیر 
پرونده مالیاتی بسیار صنایع فعال در استان به محل فعالیت شان 
یعنی هرمزگان برگشــت داده شده اند، اماضرورت دارد پرونده 
 مالیاتی مابقی صنایع نیز به اســتان برگشت داده شود. خدمات 
بیمه ای صنایع و بنگاه های اقتصادی فعال درهرمزگان نیز بایستی 
در همین استان انجام شــود.ازطرفی دیگر صنایع و بنگاه های 
اقتصادی فعال در هرمزگان باید در ایفای نقش مســئولیت های 
اجتماعی خود فعالانه تر عمل کنند. این مســئولیت ها شــامل 
حمایت از پروژه های توسعه ای، ایجاد فرصت های شغلی برای 
جوانان، بهبود زیرســاخت ها و حمایت از آموزش و پرورش و 
حوزه سلامت، ورزش و.... در استان است. با توجه به مشکلات 
اجتماعی و اقتصادی موجــود، نقش فعال صنایع و بنگاه ها در 
ایــن زمینه می تواند تأثیر قابل توجهی بر کاهش فقر و بیکاری 
داشــته باشد.اســتان هرمزگان با وجود ظرفیت های اقتصادی 
و صنعتی فــراوان، همچنان در صدر اســتان های دارای فقر و 
بیکاری قرار دارد. بازگشــت ۵۰ درصد مازاد درآمد به استان، 
تمرکز پرونده های مالیاتی و حساب های بانکی در هرمزگان و 
ایفای نقش فعالانه تر مســئولیت های اجتماعی توسط صنایع و 
بنگاه های اقتصادی می تواند به بهبود شرایط اقتصادی و اجتماعی 
استان کمک کند. این اقدامات نیازمند توجه و حمایت دولت و 
نهادهای مرتبط اســت تا بتوان به توسعه پایدار و بهبود شرایط 
زندگی مردم هرمزگان دســت یافت.بازگشت ۵۰ درصد مازاد 
مالیات به هرمزگان، تمرکز پرونده های مالیاتی و حســاب های 
بانکی در استان و ایفای نقش فعالانه تر مسئولیت های اجتماعی 
توســط صنایع و بنگاه های اقتصادی از جمله راهکارهای مهم 
برای بهبود شرایط اقتصادی و اجتماعی استان هرمزگان است. 
این اقدامات می تواند به کاهش فقر و بیکاری، بهبود زیرساخت ها 
و ایجاد فرصت های شغلی جدید کمک کند. با حمایت دولت و 
نهادهای مرتبط، می توان به توسعه پایدار و بهبود شرایط زندگی 
مردم هرمزگان دســت یافت.انتظار می رود استاندار هرمزگان 
و نمایندگان مجلس پیگیری های شان را برای تحقق تخصیص 
۵۰درصد مازاد درآمد استان و انتقال تمام پرونده های مالیاتی 
صنایع به اســتان ، پرداخت عوارض آلایندگی صنایع ، افزایش 
مشارکت اجتماعی صنایع و سهیم شدن بیشتر نهادهای انقلابی 
جهت رفع فقر و محرومیت استان و افزایش اعتبارات دولتی به 
هرمزگان باشند تا فقر و محرومیت و بیکاری از هرمزگان رخت 
بربندد و این اســتان که در جایگاه های نخست درآمدزایی برای 

کشور قرار دارد، درفقر وفلاکت و بیکاری اول نباشد.
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گزارش اختصاصی // انتشار فیلم ها و کلیپ هایی در 
فضای مجازی پس از برگزاری جشنواره خواجه عطا 
در بندرعباس واکنش های زیادی را به همراه داشت. 
گرچه هدف اصلی این جشنواره معرفی آداب و رسوم 
مردم هرمزگان و بندرعباس بود که اقدامی تحسین 
برانگیز به شمار می رود، اما بایستی میزان نظارت ها 
بیشتر بود تا حواشی را ایجاد نکند و نارضایتی هایی 

را به همراه نداشته باشد  .
 بیانیه ستاد امر به معروف 

ســتادامربه معروف و نهی از منکر هرمزگان بیانیه ای را با 
این عنوان در هفته گذشته منتشر کرد: 

بیانیه ســتاد امر به معــروف هرمزگان در پــی برگزاری 
جشنواره غیر اخلاقی و ترویج فحشا و بی تفاوتی متولیان 

فرهنگی با نام فستیوال خواجه عطا
بسم الله الرحمن الرحیم

 بــا کمال تأســف خبــر برگزاری و انتشــار گســترده 
فیلم های نامناسب از جشنواره ای با محتوای غیر اخلاقی 
 با نام »فستیوال خواجه عطا« به دست ما رسید که پس از 
بررسی های صورت گرفته مشخص شد متولیان برگزاری 
قصورات متعدد داشــته، لذا از  دادســتان محترم اســتان 
می خواهیم به عنــوان مدعی العموم  بــرای حفظ امنیت 
اخلاقــی جامعه و حقــوق عامه ورود جدی داشــته و با 
متصدیان برگزاری برابر ضوابــط قانونی برخورد موثر و 
قاطع داشــته باشند. بدین وسیله، ســتاد امر به معروف و 
نهی از منکر استان هرمزگان این اقدام را به شدت محکوم 
می کند و نســبت به پیامدهای اجتماعی و اخلاقی اینگونه 

برنامه ها به مدیران و متولیان مربوطه هشدار می دهد.
برگزاری چنین جشنواره هایی که مروج فساد و بی بندوباری 
اجتماعی هســتند، به هیچ وجه با ارزش ها و اصول دینی 
و فرهنگی جامعه ما ســازگار نیســت و موجب تضعیف 
بنیان های اخلاقی جامعه می شود. مسئولیت این اقدامات، 
بر عهده متولیان فرهنگی است که با بی توجهی به ارزشهای 
دینی و اخلاقی، زمینه ســاز انحراف جامعه می شــوند بار 
دیگر موکدا از تمام مسئولان و نهادهای مرتبط می خواهیم 
تا با جدیت و قاطعیت نســبت بــه جلوگیری از برگزاری 
چنین برنامه هایی اقدام کنند و به مســئولیت های فرهنگی 
و اجتماعی خود عمل نمایند.امیدواریم که با تدابیر مناسب 
و تلاش های مستمر، شــاهد اصلاح و تقویت ارزش های 
اخلاقی و فرهنگی جامعه و احیای فرهنگ مترقی هرمزگان 

باشیم.
حسن کریمی

دبیرستاد امربه معروف ونهی ازمنکر هرمزگان
 ناهنجاری  و بی حجابی  در  فستیوال خواجه عطا

 حجت الاســلام والمسلمین نادرحقیقی، مدیر حوزه علمیه 
اســتان هرمزگان نیــز در ارتباط فســتیوال خواجه عطا 
اظهار داشــت: از نهادهای مرتبط، به ویژه سازمان میراث 
فرهنگی و گردشگری و سازمان فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
می خواهیم تا به طور فــوری اقداماتی برای جلوگیری از 
تکرار مشــکلات فرهنگی انجام دهند.وی تأکید کرد: این 
فســتیوال باید نمایانگر آداب و رسوم غنی مردم هرمزگان 
باشد، با این حال، در برخی بخش ها به محلی برای ترویج 
الگوهای ناهنجار تبدیل شده است. وی همچنین گفت: عدم 
رعایت حجاب و عفاف در برخی فعالیت های فستیوال به 

ارزش های فرهنگی و اجتماعی این دیار آسیب می زند.
مدیر حوزه علمیه هرمزگان تصریح کرد: ترویج رفتارهایی 
که به بهانه ترویج آداب و رســوم محلی انجام می گیرد، در 
تضاد با فرهنگ بومی مردم هرمزگان است این ناهنجاری ها 
نه تنها باعث ایجاد ســؤتفاهم می شــود، بلکه به تضعیف 
ارزش هــای فرهنگی و اجتماعــی می انجامد.وی نگرانی 
خــود را از کوتاهی نهادهای فرهنگــی متولی حفاظت از 
ارزش هــای اجتماعی ابراز کرده و گفــت: این نهادها که 
باید حافظ ارزش های فرهنگی باشــند، در مسئولیت خود 
کوتاهی کرده اند و باید تحت نظارت و کنترل شــدید قرار 

گیرند.
نادرحقیقی همچنین از مســئولان خواست که در انتخاب 
برنامه ها و نظارت بر اجرای آن ها دقت بیشــتری داشــته 
باشــند و افزود: نهادهای مرتبط باید به طور جدی و قاطع 

اقدام کنند تا برگزاری فســتیوال ها مطابــق با ارزش ها و 
هویت فرهنگی غنی مردم هرمزگان باشــد.در پایان، وی 
ابراز امیدواری کرد که با همکاری و همفکری تمامی نهادها 
و مسئولان، فستیوال های فرهنگی به منظور احیای فرهنگ 
و هویــت بومی مردم هرمزگان برگزار شــده و از هرگونه 

سوءاستفاده و ترویج الگوهای ناهنجار جلوگیری شود.
 توضیحات مدیرکل میــراث فرهنگی هرمزگان درباره 

جشنواره خواجه عطا
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان 
هم در توضیحاتی درخصوص برگزاری این جشنواره گفت: 
برگزاری رویدادهای گردشگری در راستای تقویت هویت 
فرهنگی، معرفی ظرفیت های بومی و جذب گردشــگران 
همواره یکی از سیاســت های کلان در حوزه گردشگری 

بوده است.
به گزارش خبرگزاری فارس از بندرعباس ، محمد محسنی 
با اعلام این خبر گفت: جشنواره خواجه عطا که توسط بخش 
خصوصی اجراشده، تنها به عنوان یک رویداد گردشگری در 
وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی ثبت شده 
و طراحی و اجرای برنامه ها بــر عهده برگزارکنندگان آن 
توسط بخش خصوصی بوده است.مدیرکل میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی هرمزگان با اشــاره به اینکه 
بااین حال، نگرانی ها درباره وقوع ناهنجاری های فرهنگی 
دراین رویداد به طورجدی موردبررســی قرارگرفته، عنوان 
کرد: در جشــنواره خواجه عطا تمامــی اجراها با رعایت 
چارچوب های قانونی و شــئونات اســلامی برگزارشده و 
هدف اصلی آن، زنده نگه داشــتن سنت های اصیل منطقه 

بوده است.
 محسنی اظهار کرد: تمامی برنامه ها و محتواها و همچنین 
هزینه جشــنواره خواجه عطا بر عهــده بخش خصوصی 
برگزارکننــده و کلًا ماهیــت مردمی بوده اســت.مدیرکل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان با تأکید 
بر اینکه با توجه به حجم گســترده و حضور هزاران نفر از 
مردم، نظارت کامل و مستمر با محدودیت هایی همراه بوده، 
افزود: تمامی محتوای منتشرشده در فضای مجازی، به طور 
گزینشــی و از زوایای خاص تصویربرداری شــده و این 
تصاویر، نمایانگر کلیت جشــنواره نبوده و بخشی از آن ها 
خارج از محیط اصلی جشــنواره ثبت شده است. او عنوان 
کــرد: پرداختن به بخش کوچکی از جشــنواره که خارج 
از زمان برگزاری و بیرون از محدوده اجرا بوده، خدشــه 
واردکــردن به اصل رویداد بزرگ و اثر ناملموس فرهنگی 

استان کار صحیحی نیست.
محسنی در خصوص اجراهای موسیقی سنتی در جشنواره 
خواجه عطا گفت: اجرای موسیقی سنتی و آیین های بومی 
همچــون رزیف دریانوردان جز میراث ناملموس اســتان 
هرمزگان بوده و نماد همبستگی فرهنگی و تاریخی بنادر و 
جزایر بوده و بازتاب دهنده هویت جمعی مردم منطقه است. 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان 
با اشاره به اینکه یکی از برنامه های این جشنواره، برگزاری 
آیین های سنتی ازدواج بود، بیان کرد: این آیین که باهدف 
ترویج فرهنگ بومــی و معرفی میراث ناملموس منطقه به 
گردشگران و نســل های جدید طراحی و اجرا شد، نمادی 
از آداب ورسوم کهن مردمان منطقه است و به عنوان یکی از 
جلوه های فرهنگی هویت بخش، در فهرست میراث فرهنگی 

ناملموس کشور نیز ثبت شده است.
او به دســتاوردهای فرهنگی این جشــنواره اشاره کرد و 
گفت: جمع آوری کمک های مردمی در این جشــنواره که 
بزرگ ترین عروســی ایرانی در هرمزگان بود برای ساخت 
»خانــه فرهنگ و هنر خواجه عطــا«، نمایش فرهنگ و 
میراث ناملموس اســتان هرمزگان به اکثر نقاط کشــور و 
جهان، جذب گردشــگران از سراسر کشور و مستندسازی 
مراســم حنابندان برای ثبت در فهرست میراث ناملموس 
کشور ازجمله دســتاوردهای این جشــنواره بوده است. 
محسنی ضمن احترام و تشــکر از همه دلسوزان و متدین 
اســتان نســبت به افزایش کیفیت یا رفع ایرادات احتمالی 
در جشــنواره، افزود: قطعاً برگزاری و ممارست در اجرای 
رویدادهای فرهنگی، چالش های موجود هم رفع می شود، 
اما درخواســت جدی از همه عزیزان این است که حوزه 
شــناخت از آثار ناملموس جوامع را باید بیشــتر افزایش 

دهیم.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری وصنایع دستی هرمزگان 

عنوان کرد: آثار ناملموس شامل آداب، سنن و باورها باید 
تمــام زوایای پیدا و پهنان داشــته های فرهنگی جامعه را 
بیان کند، خوب یا بد رفتارها همه متعلق به جامعه اســت 
و رفتارها و آداب ارائه شــده در جشــنواره زایده قرن ها 
کارکرد اجتماعی جوامع است.او اضافه کرد: وجود جامعه 
چند هزارنفری همراه با جشــنواره های فرهنگی اســتان 
سرمایه بزرگ و ستودنی است که قطعاً پیامدهای فرهنگی، 
محیط زیستی، هنری به توسعه فکری جامعه کمک بزرگی 

خواهد کرد.محسنی اظهار کرد: شرکت کنندگان در جشنواره 
فرهنگی خواجه عطا سرمایه بزرگ اجتماعی هستند که در 
مسیر فرمایش مقام معظم رهبری و باورهای دینی، مذهبی 
و اجتماعی نقش تاریخی داشــته و به عنوان جوامع محلی 
صاحب نقش آفرینی پویای فرهنگــی بوده اند که باید این 
ظرفیت اجتماعی را مدیریت و به ســمت کیفیت حضور و 
خلق آثار فرهنگی و هنری کشــور هدایت کرد. مدیرکل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان تأکید 
کرد: تکلیف ســازمان های فرهنگــی و حمایتی و دولتی 

تقویت پیوند حاکمیت با بدنه جامعه است. 
  پــس از بروز ناهنجاری ها، مســئولیت خود را انکار 

نکنید 
آیــت الله محمد عبــادی زاده، در خطبه هــای نماز جمعه 
بندرعباس در واکنش به برخی ناهنجاری های رخ داده در 
جشــنواره ای با هدف ترویج فرهنگ سنتی عروسی های 
هرمزگان، بر ضرورت صیانــت از ارزش های فرهنگی و 
نظارت دقیق بر این گونه برنامه ها تأکید کرد.وی با اشاره به 
اهمیت حفظ سنت های بومی، گفت: ما حامل یک فرهنگ و 
سنت قدیمی هستیم که در عروسی ها، عزاداری ها، صیادی، 
آداب ورســوم محلی و احترام به بــزرگان نمود دارد. این 
سنت ها نقطه قوت جامعه هستند و باید از آن ها محافظت 

شــود. احیای این سنت ها می تواند در برابر ناهنجاری ها و 
فرهنگ های وارداتی مقابله کند.نماینده ولی فقیه در استان 
هرمزگان به زیبایی مراسم عروسی های گذشته در هرمزگان 
اشــاره کرد و گفت: در گذشته، عروسی های ما با رعایت 
سنت های زیبا و ارزشمند برگزار می شد. برای مثال، داماد 
زندگی خــود را با زیارت یک مکان مذهبی آغاز می کرد، 
یا سنت های ارزشمندی مانند حنابندان وجود داشت. این 
مراسم ها نشاط آور بودند و پیغمبر اسلام )ص( نیز بر شادی 

در عروسی ها تأکید داشتند.
رقص مختلط در جشنواره ها حرام است و نباید ترویج 

شود
آیت الله عبادی زاده با انتقاد از برخی ناهنجاری های اخیر، 
افــزود: رقص مختلط و حضور زنان و مردان در مراســم 
به صورت نامناســب، قطعا حرام است و نباید ترویج شود. 
رقص سنتی هرمزگان شامل حرکات موزون و متوازن است 
که با فرهنگ بومی سازگار است، اما رفتارهای غیرشرعی 
در این مراسم ها قابل قبول نیست.رئیس ستاد امربه معروف 
هرمــزگان خطاب به دســتگاه های اداری تأکید کرد: اگر 
مجوزی برای چنین برنامه هایی صادر می کنید، باید نظارت 
دقیقی بر آن داشته باشید. نباید پس از بروز ناهنجاری ها، 
مسئولیت را انکار کنید. بخش زیادی از این جشنواره خوب 
برگزار شده، اما درصد کمی از آن مشکل ساز بوده که باید 
اصلاح شود.وی همچنین از سازمان های مردم نهاد خواست 
ضمن ادامه فعالیت های فرهنگی خود، مسئولیت نظارت بر 
برنامه ها را بپذیرند و از بروز ناهنجاری ها جلوگیری کنند 
و افزود: این گونه اقدامات فرهنگی باید در راستای احیای 
ســنت ها و مقابله با ولنگاری های وارداتی باشد، نه ترویج 
رفتارهای ناپسند.در پایان، امام جمعه بندرعباس به جامعه 
مذهبی توصیه کرد مراقب باشند در دام دوقطبی سازی نیفتند 
و گفت: نباید جامعه را به موافقان و مخالفان نشاط تقسیم 
کرد. نشاط مردم امری پسندیده است، اما باید در چارچوب 

ارزش های فرهنگی و دینی باشد.
 نماینــده هرمــزگان در خبرگان: شــادی ها با رعایت 

شرعیات اسلام انجام شود
امام جمعه شهرستان میناب با بیان اینکه مخالفتی با شادی و 
برگزاری جشنواره ندارد، گفت: در شادی ها و جشنواره ها 

حدود شرعیات رعایت شود تا برنامه ها زیر سوال نروند.
به گزارش فارس، حجت الاســلام ابراهیمی با اشــاره به 
برگزاری جشــنواره بومی و محلــی در بندرعباس عنوان 
کرد: اســلام و روحانیت با برگزاری جشــن های سنتی 

اصلًا مخالفت ندارد و نمی تواند داشــته باشد بلکه اسلام 
دین شادی اســت و مخالفتی با برگزاری مناسب شادی و 
جشنواره ندارد.خطیب جمعه شهرستان میناب ابراز داشت: 
شــادی نیاز جامعه است و بایدجامعه زیست شادی داشته 
باشد و همه مســئولان شهرستان و اســتانی می دانند از 
جشنواره های بومی و محلی حمایت کرده ام و خواهم کرد 
و مخالفتی هم با اجرای آن ندارم.نماینده مردم هرمزگان در 
مجلس خبرگان رهبری افزود: مردم خوب استان هرمزگان 
ازقدیم الایام مردمی مومن و متدین بوده اندو چهار چوب 
مسائل شــرعی رعایت می کرده اند و آن چیزی که گاهی 
رعایت نمی شــود حلال الهی اســت باید در جشنواره ها 

مواظب باشید حرام الهی مرتکب نشوید.
ابراهیمی گفت: حلال پیامبر تا قیام قیامت حلال است و حرام 
آن نیز حرام است.وی با اشاره به مسئولان برگزار کنندگان 
جشنواره ها استانی و شهرســتانی گفت: برگزار کنندگان 
جشنواره ها رعایت کنند که خلاف شرع و حرام و برهنگی 
و بی حجابی اتفاق نیفتد.حجت الاسلام ابراهیمی اضافه کرد: 
حدود شرعی دراین مراسم ها رعایت شود و جهت مراسم 
به لهو و لعب و رقص کشیده نشود و دقت کنیم جشنواره و 
 شادی خوب است، اما شادی که در آن حرام باشد، پسندیده

 نخواهد بود.
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اقتصادی

خبـر

پرمصرفی و بد مصرفی تهدید جدی کشاورزی
گروه اقتصادی // ســخنگوی صنعــت آب، اصلی ترین 
تهدیــد بخش کشــاورزی را بدمصرفــی و پرمصرفی این 
بخش دانست و خواستار عمل بر اساس سند امنیت غذایی 
به منظور کاهــش مصرف این بخش، افزایــش تولید و در 
نتیجه افزایش بهره وری کشاورزی شد.»عیسی بزرگ زاده« 
در هشتمین نشســت تخصصی یازدهمین همایش سالانه 
اقتصاد مقاومتی با عنوان »الزامات اجرای ســند ملی دانش 
بنیان امنیت غذایی« با اشــاره به اینکه در ۱۵ سال گذشته، 
۳۰ درصد از چاه های مجاز کشور به دلیل افت شدید منابع 
آبی، دچار کف شکنی شده  اســت، خاطرنشان کرد: سالانه 
 هشــت هزار و ۵۰۰ چاه جدید دچار کف شــکنی می شود.

 این وضعیت نمی تواند برای همیشــه ادامــه یابد و نیاز به 
تغییرات اساســی در مدیریت منابع آبی داریم.وی با اشاره 
به بحران های موجود در دشت های مختلف کشور از جمله 
رفسنجان و خراسان، هشــدار داد: عمق چاه ها به ۳۰۰ تا 
۴۰۰ متر رســیده و بسیاری از ســفره های آب زیرزمینی 
به دلیل برداشــت بیــش از حد، دیگر قادر بــه تامین نیاز 
کشــاورزی نیست.ســخنگوی صنعت آب خاطرنشان کرد: 
آیــا می توانیم تا ابد این روند را ادامــه دهیم؟ آیا زمان آن 
نرسیده است که به کشاورزان و مردم بگوییم روش های فعلی 
غیرپایدار است و باید به ســمت مصرف بهینه و بهره وری 
بیشــتر از آب برویم؟بزرگ زاده بــا انتقاد از برخی تصمیم 
های اشتباه در سیاســت گذاری های کشاورزی، گفت: نیاز 
است که سیاست گذاران تصمیم خود را بر اساس واقعیت ها 
و تغییرات اقلیمی اتخاذ کنند.وی ادامه داد: چندین سال است 
که برخی با ادامه روش های غیرموثر و غیر بهینه، کشاورزی 
و امنیت غذایی را در مسیر نابودی بیشتر قرار می دهند. باید 
بپذیریم که منابع آبی کشور محدود است و روش های کنونی 
نمی تواند امنیت غذایی کشور را تامین کنند.سخنگوی صنعت 
آب، با توجه به وظایف ذاتی وزارت جهاد کشاورزی از این 
وزارتخانه خواســت که مسئولیت اجرای سند امنیت غذایی 
کشور را جدی تر بگیرد و ضمن ارتقای بهره وری در بخش 
کشــاورزی، مصرف آب را کاهش دهد.بزرگ زاده با اشاره 
به سند امنیت غذایی که در آن اهداف کاهش مصرف آب در 
کشاورزی به ۵۱ میلیارد متر مکعب مطرح شده است، افزود: 
این سند یک اقدام انقلابی و یک هنجار ملی است و باید همه 
دســتگاه ها از جمله وزارت نیرو و وزارت جهاد کشاورزی 
آن را به اجرا درآورنــد. ما باید منابع آبی را برای پایداری 
محیط زیســت حفظ کنیم.وی همچنین به بحران های ناشی 
از تغییر اقلیم و فرونشســت زمین اشاره و خاطرنشان کرد: 
در صورتی که روند کنونی ادامه یابد، بســیاری از دشت ها 
بــه وضعیت بحرانی خواهند رســید و کشــاورزی در این 
مناطق دیگر امکان پذیر نخواهد بود.ســخنگوی صنعت آب 
از همه نهادها خواست که برای حل این بحران، برنامه های 
جدی و اقدام های اجرایی فوری داشــته باشند و در کنار 
کشــاورزان، راهکارهای مؤثری برای کاهش مصرف آب و 
افزایش بهره وری کشاورزی ارائه دهند.بزرگ زاده با تاکید بر 
اهمیت همکاری بین وزارتخانه ها، مجلس و دیگر نهادهای 
اجرایی، گفت: حل بحران منابع آبی و کشــاورزی کشــور 
فقط با اصلاحات ساختاری و اجرایی گسترده و هماهنگ 
ممکن است. ما به عنوان وزارت نیرو، تمام قد آماده همکاری 
با وزارت جهاد کشــاورزی برای اجرای این اصلاحات و 

رسیدن به اهداف سند امنیت غذایی هستیم.

گروه اقتصادی // زنگ هشدار روزانه ۲۵ میلیون 
لیتر قاچاق فرآورده های نفتی به صدا در آمده 
است؛ اگرچه تا دیروز حساسیت دوچندانی به 
اعلام آمار و ارقام مربوط به مقدار قاچاق سوخت 
وجود داشــت، اما امروز چالش ناترازی، چنان 
بحرانی را ایجاد کرده که دیگر نمی توان وجود 
بســیاری از واقعیات تلخ پیرامون شبکه های 

قاچاق سوخت را نادیده گرفت. 
با یک حســاب سرانگشــتی می توان پــی برد که 
سوءاستفاده از منابع محدود انرژی، معادل ۲۰ درصد 
کل تولید روزانه فرآورده های نفتی اســت. مصالح 
ناترازی به جای خود، حتی اگر کشــور با تنگنای 
مصرف فرآورده های نفتی نیز مواجه نبود، باید فکری 
عاجــل به حال و روز زنجیره توزیع غیررســمی و 
پیشگیری از اســتمرار این مقدار انحراف انرژی در 

کشور شود.
گــزارش حال حاضر نگاهی دارد به منشــا قاچاق 
فرآورده های نفتی از مبادی تولید تا بازارهای مصرف 
که برای پرهیز از عرضه ســوخت خارج از شبکه، 
پایش مســتمر دستگاه های متولی را کارساز قلمداد 
می کند و در ادامه نیز به اجرای اهم دســتاوردهای 
وزارت نفت، برای مقابله با این پدیده شوم اقتصادی 
می پردازد.اغلب کشورهای دنیا به دنبال کاهش سهم 
سوخت های فســیلی از سبد سوخت انرژی هستند 
و همه ســاله مبالغ هنگفتی نیز بــرای بهره مندی از 
انرژی های نو و تجدیدپذیر سرمایه گذاری می کنند. 
دور از ذهن نیســت اگر بگوییم رقم ۲۵ میلیون لیتر 
قاچاق روزانه فرآورده های نفتی در ایران معادل کل 
مصرف این کشورهاست. به واقع سلطه سوخت های 
فسیلی بر صنعت انرژی کشور، به طور قطع دیر یا زود 

عواقب جبران ناپذیری را به همراه خواهد داشت.
 سهمیه سوخت دولتی ها نیازمند بازنگری است

تولیدکننــده عمده فرآورده های نفتی، دولت اســت 
و جالب اینکه ســهم بالایی از مقدار مصرف نیز به 
سازمان های دولتی و شبه دولتی اختصاص دارد، از این 
رو سهمیه سوختی که به بخش های مختلف تخصیص 

داده می شود، نیازمند بازنگری و نظارت جدی است.
در این باره نعمت الله نجفی، مدیر عملیات شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی ایران، مصرف کننده های عمده 
فرآورده های نفتی را بخش های کشاورزی، حمل ونقل، 
نیروگاه ها، شناورهای دریایی، صنایع و معادن و دیگر 
وزارتخانه ها عنوان کرده و اصلی ترین منشا قاچاق 
ســوخت را بخش حمل ونقل دانسته و می گوید: ۵۰ 
درصد کل ســوختی که قاچاق می شود، به فرآورده 

نفت گاز )گازوئیل( تعلق دارد.
بر اساس آخرین آمار و ارقام اعلامی از سوی شرکت 
ملی پخش فرآورده های نفتی ایران، میانگین مصرف 
فرآورده گازوئیل، رقمی معادل ۱۲۰ تا ۱۲۵ میلیون 
لیتر در روز است که از این مقدار ۲۰ درصد آن یعنی 
۲۵ میلیون لیتر، وارد شبکه توزیع غیررسمی می شود.
همان طور که اشاره شــد، اصلی ترین منشا قاچاق، 
بخش حمل ونقل اســت. مدیر عملیات شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی ایران با اســتناد به آمار و 
ارقام دستگاه های متولی و اینکه چگونه پدیده قاچاق 
که بخش عمده آن نیز گازوئیل اســت، در این مسیر 
اتفاق می افتد، می گوید: وجود بارنامه ها و باربرگ های 
صوری که در سیستم تغذیه می شود، این مقدار قاچاق 
را رقم زده است. در سال ۱۳۹۹ کل مقدار جابه جایی 
حمل بار رقمی معادل ۵۰۰میلیون تن بوده که مقدار 
ســوخت تخصیصی برای این حجم از جابه جایی، 
تقریباً ۵۰ میلیون لیتر در روز ثبت شــده، در حالی 

 که در سال ۱۴۰۱، مقدار نقل وانتقال به ۵۰۵ میلیون 
تن افزایش یافته است، یعنی به طور تقریبی ۲ درصد 
افزایش حجم انتقال انجام شــده و برای این مقدار 
ناچیز حمــل بار، رقمی افزون بر ۵۷ میلیون لیتر در 
روز ســوخت اختصاص داده شده است. ضمن آنکه 
امسال این رقم به ۶۴ میلیون لیتر در روز رسیده است.

نبود تناســب منطقی میان بارنامه و مقدار پیمایش، 
شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران را بر آن 
داشت تا طرحی را به منظور رصد تخصیص فرآورده 
نفت گاز ناوگان حمل ونقل دیزلی پیاده سازی کند تا 
بر اساس آن، تخصیص سهمیه سوخت، با استناد به 
۲ مؤلفه پیمایش و اسناد حمل انجام شود.این طرح 
که از آن با عنوان »سوخت گیری در مسیر بر اساس 
اسناد حمل برخط« یاد می شود، سازوکار تخصیص 
سهمیه نفت گاز در چرخه سوخت کشور را به گردش 
درمی آورد. جلوگیری از صدور اسناد حمل غیرواقعی، 
قطع زنجیره توزیع غیررسمی، پیشگیری از استمرار 
انحراف و برقــراری موازنه و بهبود مصرف فرآورده 
نفت گاز، قرار است با تاسی از این ابتکار عمل شرکت 
ملی پخش فرآورده های نفتی ایران حاصل شــود و 
فضای جدیدی را پیش روی چرخه سوخت کشور 

باز کند.
نجفی دربــاره طرح تخصیص نفت گاز در مســیر 
می افزاید: این طرح باید هرچه ســریع تر با جدیت و 
اهتمام کافی انجام شــود. بنا بر ملاحظاتی که وجود 
دارد، ما چندان نمی توانیم از ابزارهای قیمتی در مورد 
کنترل مصرف و قاچاق فرآورده های نفتی استفاده کنیم 
و تنها می توانیم با برخــی اصلاحات و فراهم کردن 
زیرساخت های لازم، شــرایط را منعطف تر کرده و 

جلوی هدر رفت بیشتر انرژی را بگیریم.
 جهاد کشاورزی، »تراکتورمحور« است

مدیر عملیات شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
ایران بیان می کند: وزارت جهاد کشــاورزی در سه 
بخش کاشــت و برداشــت محصولات کشاورزی، 
مرغداری ها و گلخانه ها و سرانجام بخش صیادی و 
شیلات، ســوخت مورد نیاز خود را از وزارت نفت 
دریافت می کند.به گفته نجفی، در سال ۱۳۹۱ سطح 
زیر کشت بخش کشــاورزی طبق آمار و ارقام ثبت 
شده از سوی وزارت جهاد کشــاورزی، حدود ۱۲ 
میلیون هکتار بوده و سوختی که بابت این مقدار سطح 
زیر کشت دریافت کرده، معادل ۲ میلیارد لیتر است، 
حال آنکه در سال ۱۴۰۲ سطح زیرکشت رقمی معادل 
۱۲ میلیون و ۱۷۰هزار هکتار )ســه درصد افزایش 
سطح زیر کشت( ثبت شده و مقدار سوخت دریافتی 
معادل ۳ میلیارد لیتر یعنی ۵۳ درصد بیشتر از سال 

۱۳۹۱ سوخت دریافت کرده است.
چالشــی که در ایــن زمینه وجود دارد، آن اســت 
که بــه اصطلاح عامیانه، وزارت جهاد کشــاورزی، 
»تراکتورمحور« است. به این معنا که مقدار سوخت 
مورد نیاز خود را بر اســاس تعداد ماشین آلات خود 
دریافت می کند. حال آنکه این دستگاه کشاورزی در 
چرخه تولید باشد یا نباشد، چندان موضوعیت ندارد، 
بلکه مهم مقدار سوخت دریافتی است که باید به تعداد 
تراکتورهای موجود تخصیص داده شــود. از طرفی 
سالانه پنج درصد نیز به تعداد این وسیله کشاورزی 
اضافه می شود و به تناسب مقاومت بالایی هم برای 
دریافت سوخت از ســمت وزارت جهاد کشاورزی 
وجود دارد.این وزارتخانه برای جلوگیری از قاچاق 
سوخت باید ســامانه »پهنه بندی« خود را به سامانه 
درخواست فرآورده های نفتی )سدف( متصل کند تا 

راه نفوذ قاچاق در این حوزه بسته شود.

بر اســاس این گزارش، معادن، اصناف و صنایع از 
دیگر بخش هایی است که مطابق با آمار و ارقام ثبت 
شده از سوی دستگاه های متولی، هیچ گونه تناسبی 
میان رشد تولید این بخش و مقدار سوخت دریافتی 
وجود ندارد. از ســال ۱۳۹۹ تا ســال ۱۴۰۲ مقدار 
رشد تولید معادن ۸.۵ درصد بوده، حال آنکه مقدار 
سوخت دریافتی از حدود ۲ میلیارد لیتر به سه میلیارد 
و ۷۰۰ میلیون لیتر افزایش یافته است.مصالح اصلی 
شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران، تامین 
ســوخت حوزه نیروگاهی است. بر اساس مواد ۵ و 
۶ قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز، ســوختی که در 
اختیار نیروگاه ها قرار داده می شود، باید مطابق با یک 
الگوی مصرفی مشخص باشد که این گونه نیست.مدیر 
عملیات شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران 
در این باره می گوید: نیروگاه ها، نفت گاز را با لیتری 
۷۵ تومان دریافت می کنند و برای استفاده از آن هیچ 
الگوی مصرفی ندارند که این موضوع سبب می شود 
چالش های فراوانی را به همراه داشــته باشد. سالانه 
حدود یک میلیارد لیتر فرآورده نفت گاز نیروگاهی 

قاچاق می شود که باید برای مقابله با آن فکری کرد.
مهاجرت کارت های سوخت از دیگر شهرها به سمت 
شــهرهای مرزی دارای ظرفیت قاچاق سوخت که 
نتیجه ارزانی قیمت فرآورده های ســوختی نسبت به 
کشورهای همسایه است، بحرانی است که بر پدیده 
قاچاق فرآورده های نفتی دامن زده است. شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی ایران با طرح های مختلف 
در تلاش است تا حجم وســیعی از مقدار برداشت 
غیرطبیعی انــرژی را رصد و از وقوع آن جلوگیری 
کند؛ البته ســهم قاچاق سوخت از طریق کارت های 
ســوخت چندان روشن نیست و شرکت ملی پخش 
فرآورده هــای نفتی ایران باید مقدار مصرف بنزین و 
نفت گاز استان های مرزی در بازه زمانی چندساله اخیر 
را به روزرسانی کند تا روشن شود که قاچاق سوخت 
از کانال کارت های مهاجر سوختی انجام شده است یا 
مسیر اصلی قاچاق را باید در مبادی دیگری غیر از 

جایگاه ها جست وجو کرد.
 ای آی اس در تقابل با سدف

مدیر عملیات شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
ایران به ســامانه »ای آی اس« اشاره می کند و نسبت 
به اتصال آن به ســامانه درخواســت فرآورده های 
نفتی )سدف( تاکید و اظهار می کند: همه شناورهایی 
که به کشــورهای دیگر تردد دارند، اگر در حوزه ۲۰ 
کیلومتری ساحل کشورهای دیگر متصل به سامانه 
ای آی اس نباشند، اجازه ورود نخواهند داشت. نکته 
اینجاست که سامانه شناورها )ای آی اس( به سامانه 
درخواست فرآورده های نفتی )سدف( متصل نمی شود 
تا پیمایش شناورها مشخص و مقدار سوخت مطابق 
با کارکرد به آنها تخصیص داده شود.بیش از یک سال 
اســت که به دنبال حل این مسائل هستیم، اما هنوز 
موفق نشدیم تا مدیران و مســئولان سازمان بنادر 
و دریانوردی را متقاعد کنیم که این ارتباط شــکل 
بگیرد. اتصال ســامانه ای آی اس به سدف یک الزام 
است، اما دست اندرکاران سازمان دریانوردی حاضر 
نیستند اطلاعات را حتی به صورت دستی در سامانه 
سدف تزریق کنند.نجفی با بیان اینکه درباره تخصیص 
سوخت باید از بخشی نگری پرهیز کرد، ادامه می دهد: 
وزارت نفت به دنبال ضابطه مند کردن تامین سوخت 
بخش های مختلف است، اما با مقاومت های زیادی 
روبه روست. صنعت شیلات بر اساس مولفه »تلاش 
صید« برای صیادان درخواســت سوخت می دهد، 
درحالی که این مصالح مورد قبول نیســت و باید به 

سامانه متصل باشند و بر اساس نیاز واقعی سوخت 
دریافت کنند.به گفته وی، مادامی  که دســت نیروی 
انســانی از این مصالح کوتاه نشــود و همه اقدامات 
به وســیله سیستم و سامانه انجام نشود، این وضعیت 
ادامه خواهد داشت. اساس قاچاق سوخت، اختلاف 
قیمت حامل های انرژی اســت، از این رو طرح های 
هوشمندسازی باید به سرعت عملیاتی شود، چراکه 
اگر نتوانیم این مقــدار قابل توجه از هدررفت انرژی 
را از طریق ســامانه های هوشمند کنترل و مدیریت 
کنیم، نمی توانیم اثربخشــی لازم را در جلوگیری از 
قاچاق سوخت داشته باشیم، بنابراین تسریع در روند 
هوشمندسازی سامانه های مرتبط با سوخت بسیار 
ضروری و جدی است که این مهم با هماهنگی میان 

دستگاه های اجرایی تحقق می یابد.
مدیر عملیات شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
ایران به ارائه راهکارهایی برای برون رفت از چالش 
قاچاق سوخت پرداخته و توضیح می دهد: در اصل 
یارانــه مربوط به حامل های انرژی را حذف و یارانه 
به صورت هدفمند از سوی دولت به مصرف کننده نهایی 
پرداخت شود. ماده ۱۰ قانون »مانع زدایی از توسعه 
صنعت برق« نیز مصداق بارز این مصالح است. این 
ماده قانونی متذکر شده که انرژی برق به قیمت واقعی از 
طرف نیروگاه ها به وزارت نیرو فروخته شود، زیرا این 
مصالح سبب خواهد شد انگیزه برای قاچاق سوخت 
در نیروگاه ها از بین برود.نجفی با بیان اینکه کلیدواژه 
»منطقی کردن سهمیه ها« باید جایگزین »کم کردن« 
شود و نباید با این الفاظ در بین عموم جامعه القا کرد 
که سهمیه کسی قطع خواهد شد، ابراز امیدواری می کند 
که شرایطی فراهم شود تا موضوع قاچاق اولویت و 
دغدغه همگان شود و تمامی دستگاه ها و ذی نفعان 
برای غلبه بر قاچاق فرآورده های نفتی، پای کار بیایند.

 مقدار قاچاق سازماندهی شده است
اســماعیل علی دادی، معاون حقوقی ستاد مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز نیــز می گوید: اقتصاد مرزی باید 
قانونمند و شفاف باشد و تحقق این مهم، جز با ایجاد 
سامانه های به روز و هوشمند و در عین حال شفاف 
امکان پذیر نخواهــد بود. وجود بارنامه های صوری، 
یکی از اصلی ترین چالش هاســت که باید موانع آن 
هرچه سریع تر رفع شــود. اطلاعات دقیق و برخط 
در سامانه هوشمند خدمات روزانه )داپ( ثبت شده 
و سوخت مورد نیاز به صورت شفاف تخصیص داده 
شــود. پای حق الناس در میان است، بنابراین نباید 

به راحتی از کنار این معضل عبور کرد.
وی ادامــه می دهد: آمارهای قاچاق، کاملًا برآوردی 
است و نمی توان عدد دقیق و مشخصی را که مبنای 
علمی داشته باشد، اعلام کرد، اما تنها راه پیشگیری و 

مقابله با قاچاق فرآورده های نفتی، اصلاح روندهاست. 
هم اکنون بســیاری از انحرافات سوختی که صورت 
می گیرد، به دلیل آسیب و نقصی است که در روندها 
وجود دارد. اصل مشــکل اینجاست که تخصیص 
سوخت همچنان با روش های سنتی انجام می شود. 
زیرســاخت ها فراهم است و دســتگاه های ذی نفع 
پای کار هســتند، اما باید به اجرای طرح ها سرعت 
بخشید. پای قاچاق ۳۰ میلیون لیتر فرآورده نفتی در 
میان است. هریک روزی که مصالح هوشمندسازی 
سامانه ها با تأخیر همراه باشد، لطمات جبران ناپذیری 
را شاهد خواهیم بود. منابعی که به عموم مردم تعلق 
دارد، امــا منافع حاصل از آن به جیــب عده ای از 

فرصت طلبان روانه شده است.
معاون حقوقی ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز با 
اشــاره به ماده ۴۴ قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
عنوان می کند: این ماده قانونی وزارت نفت را مکلف 
کرده تا برنامه ای را تدوین کند که بر اساس آن الگوی 
مصرف سوخت تمامی دستگاه ها مشخص باشد. نکته 
حائز اهمیت این است، افزون بر تعیین مقدار مصرف 
ســوخت، باید بر نحوه مصرف نیز از سوی دستگاه 
متولی چه در بخش کشــاورزی و صنایع و معادن و 
چه در بخش نیروگاهی نظارت و دقت کافی وجود 
داشــته باشد تا از منابع تخصیصی به درستی استفاده 
شود.در واقع اختلاف قیمت انواع سوخت های مایع در 
داخل و خارج از کشور سبب شده تا مقدار انحراف 
فرآورده ها افزایش یابد. هرچند آمارهای اعلامی از 
مقدار کشفیات انواع فرآورده های نفتی در مقایسه با 
ســال های گذشته افزایش را نشان می دهد، اما هنوز 
قوانین بازدارنده برای مقابله با پدیده شوم قاچاق کافی 

نیست و نیازمند بازنگری است.
به  گزارش ایرنا ، از طرفی آمار مقدار مصرف سوخت 
در دستگاه ها و حوزه های مختلف با توجه به ماهیت 
فعالیت شان تناسب و تناسخی ندارد. مقدار هدررفت 
انرژی بســیار بالاســت و می طلبد تا دستگاه های 
نظارتی به این امر ورود کنند. اگر آمار مقدار دریافت 
سوخت حوزه های مختلف را بررسی کنیم، می بینیم که 
گاهی حتی تا ۱۰ الی ۱۵ درصد افزایش درخواست 
سوخت داشتند با اینکه مسئولیت آنها به لحاظ کاری 
چندان افزایشی نداشته است؛ بنابراین این منافذ باید 
شناسایی و راه ورود به آنها بسته شود. فرهنگ سازی 
در زمینه بهینه ســازی مصرف انــرژی، نکته مغفول 
مانده ای اســت که باید به جد به آن پرداخته شــود؛ 
مســاله ای که حتی از افزایش قیمــت حامل های 
انرژی یا افزایش تولید با اهمیت تر اســت و نیازمند 
 همکاری و تعامل همه دســتگاه ها و ســازمان های

 ذی نفع است.

مبارزه  با قاچاق سوخت، نیازمند عزمی آهنینمبارزه  با قاچاق سوخت، نیازمند عزمی آهنین

گروه اقتصادی  //عضو کمیسیون انرژی مجلس 
شــورای اســلامی گفت: یکی از دلایل ناترازی 
 انــرژی، قدیمی بودن نیروگاه  هاســت و هرچه 
سوخت  رسانی مناسبی برای آنها داشته باشید باز 

هم مشکل وجود دارد.
احمد مرادی در گفت  و گو با شــانا به موضوع ناترازی 
 انرژی اشــاره و اظهار کرد: ناتــرازی انرژی موضوعی 
ریشه  ای است، به  گونه ای که ما هر سال در زمستان مشکل 
تأمین گاز و در تابستان هم کمبود برق داریم، اما تمام سعی 

و تلاش کمیسیون انرژی با وزارت نفت و نیرو این است 
که راهی پیدا کنیم تا مصرف مدیریت شود و کاهش یابد.
وی مشکلات و چالش  های نیروگاه  ها را یکی از دلایل 
ناترازی انرژی دانســت و افزود: به نیروگاه  ها گاز، نفت  
کوره و گازوئیل تحویل می شود، اما ساختار این نیروگاه ها 
قدیمی اســت و هرچه سوخت  رسانی مناسبی برای آنها 
داشته باشید، باز هم مشــکل وجود دارد و برخی از این 
نیروگاه ها ممکن اســت سال  های متمادی تعمیر اساسی 

نشده باشند.

عضو کمیسیون انرژی مجلس تصریح کرد: امسال بیشتر 
نقاط کشور در زمستان دمای پایینی را به نسبت سال های 
گذشته تجربه می کنند و این سرمای هوا به اجبار مصرف 
انرژی را نیز افزایش می دهد، اما تا آنجایی که امکان دارد 
باید مصرف را مدیریت کنیم. همچنین باید با انجام کارهایی 
همچون فشارافزایی، یا آماده کردن زیرساخت  ها تولید را 
افزایش دهیم. معتقدم با تعاملی که بین دولت و مجلس و 
همراهی مردم وجود دارد با کمترین چالش از زمستان عبور 

و ناترازی ها را کنترل می کنیم.

احمد مرادی عضو کمیسیون انرژی مجلس بیان کرد

فرسودگی نیروگاه  ها یکی از دلایل ناترازی انرژی
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گروه اقتصادی //  سید هادی سبحانیان رئیس کل امور مالیاتی 
کشور  با حضور در استانداری هرمزگان با محمد آشوری تازیانی 

نماینده عالی دولت در استان هرمزگان دیدار کرد.  
به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمد آشوری با اشاره به قانون مصوب مجلس 
در رابطه با بازگشت ۵۰ درصد مازاد درآمدهای مالیاتی استان ها، اظهار 
کرد: عدم اجرای این قانون برای استان ها ضد انگیزه است و باید این مزیت 

قانونی صرف حل مسائل و توسعه  استانی  قرار گیرد. 
وی افزود: برای حل مشــکل عدم تخصیص مازاد درآمد، پیگیری هایی 
در ســطح وزارت اقتصاد انجام داده ایم و مذاکراتی نیز با رئیس سازمان 

مدیریت و برنامه ریزی کشور خواهیم داشت. 
 وی همچنیــن بر لزوم توجه به تاب آوری مشــاغل و بنگاه ها در حوزه 

مالیات ستانی تاکید کرد .
استاندار هرمزگان از همراهی سازمان امور مالیاتی در رابطه با اختصاص 
ســهم عوارض آلایندگی شهرها و روستاهای متاثر از آلودگی واحد های 
مســتقر در استان های همجوار قدردانی کرد و گفت: در سال جاری ۲۴۱ 
میلیارد تومان عوارض آلایندگی از محل فعالیت پارس جنوبی در عسلویه 

به حساب شهرستان پارسیان واریز شده است. 
آشــوری ســاماندهی موضوع مالیات مناطق آزاد را یکی از ضروریات 
دانســت و گفت: در حال حاضر عملا معافیت مالیاتی مناطق آزاد از بین 
رفته اســت و باید تلاش کرد با بازگرداندن مزیت های مناطق آزاد انگیزه 

حضور فعالان اقتصادی در این مناطق را بالا ببریم. 
نماینده عالی دولت در استان هرمزگان با تأکید بر لزوم رسیدن به فهم 

مشــترک برای حل مشــکلات مناطق آزاد اظهار کرد: استراتژی احیای 
مناطق آزاد در هاله ای از ابهام قرار دارد از این رو باید استراتژی ها مورد 

بازنگری قرار گیرد.  
وی خاطرنشان کرد: مردم بایستی اثر مالیات هایی که پرداخت می کنند را 
در محل زیست خود ببینند و حس کنند که پرداخت مالیات منجر به تغییر 

چهره شهرها و روستاها شده است.  
اســتاندار هرمزگان با اشاره به تلاش های انجام شده برای گفتمان سازی 
مسئولیت های اجتماعی، اظهار کرد: مسئولیت های اجتماعی به خصوص 
در حوزه صنایع نفتی موجب آشتی صنعت با مردم شده است و بدبینی هایی 

که پیش تر وجود داشت را  از بین برده است .
گفتنی اســت در این جلسه مقرر شد ســهم مالیات عوارض واحد های 
فعال اقتصادی که در  اســتان هرمزگان فاقد ســوابق مالیاتی هســتند 
 مانند شــرکت فلات نفت قاره به صورت مســتمر به حســاب اســتان

 واریز شود.

استراتژی احیای مناطق آزاد در هاله ای از ابهام قرار دارد 
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اجتماعی

یادداشت

گروه اجتماعی// قبل از پیوســتن به انجمن 
معتادان گمنام،  ما اختیار زندگی خود را کاملًا 
از دســت داده بودیم و دیگر نمی توانستیم 
مانند دیگران زندگی کنیم و از آن لذت ببریم 
برای زندگی به چیزی متفاوت نیاز داشــتیم و 
 تصور مــی کردیم که آن را در مواد مخدر پیدا 
کرده ایم برای ما مواد مخدر مهم تر از خانواده، 
همسر و فرزندانمان شده بود و می بایستی آن 

را به هرقیمتی بدست می آوردیم. 
   در این راه به بســیاری از مردم لطمه های شــدید 
زده ایــم، اما بیش از همه خودمــان را آزار داده ایم 
ما به خاطر نداشتن جنبه قبول مسئولیت های فردی، 
 در واقــع خودمان برای خودمان گرفتاری درســت 
می کردیم و این طور به نظر می رسید که نمی توانیم 
زندگی را آن طور که هست قبول کنیم.اکثر ما متوجه 
شده بودیم که اعتیادمان یک خودکشی تدریجی است. 
اما اعتیاد، این دشمن زیرک زندگی، قدرت انجام هر 
گونه اقدامی را از ما سلب کرده بود. در نهایت بسیاری 
از ما کارمان به زندان ها کشیده شد.بسیاری دست به 
دامن پزشکانف روان پزشکان شدیم، اما هیچ یک از 
آنها برای حل مشکل ما کافی نبود بیماری ماهمیشه یا 
دوباره عود می کرد و یا بدتر میشد تا عاقبت از روی 
ناچاری در معتادان گمنام به یکدیگر پناه آوردیم.پس 
از پیوستن به انجمن معتادان گمنام متوجه شدیم که 
ما افرادی بیمار هستیم و از بیماریی رنج برده ایم که 
علاج شناخته شده ای ندارد. اما به هر حال می توان 
آن را در نقطه ای از فعالیت باز داشــت و پس از آن 
امکان بهبودی هم وجود دارد.ما معتادانی هستیم که 
خواهان  بهبودیم. ما در گذشته برای سرپوش گذاردن 
برروی احساساتمان از مواد مخدر استفاده می کردیم 
و بــرای ادامه مصرف آن به هــرکاری که لازم بود 
دســت می زدیم بسیاری از ما خمار از خواب بیدار 

می شدیم و قدرت سرکار رفتن را نداشتیم و یا نشئه 
به آن جا می رفتیم. بســیاری از ما به خاطر مخارج 
زیاد مصرفمان دست به دزدی می زدیم و باعث آزار 
عزیزانمان می شدیم ما تمام این کارها را می کردیم 
و بعد هم به خود می گفتیم ، از پس آن بر می آیم. ما 
همیشه به دنبال راه فرار بودیم نمی توانستیم با زندگی، 
آن طور که بود روبرو شــویم. اوایل مصرف برایمان 
لذت بخش بود اما به مرور به صورت عادت درآمد و 
عاقبت لزوم حیاتی پیدا کرد ما در مورد پیش روندگی 
این بیماری چیزی نمی دانستیم و بدون آن که بدانیم 
 به کجا کشانده می شویم، در سراشیب نابودی به جلو 
می رفتیم ما معتاد ،بودیم اما خودمان آن را نمی دانستیم. 
سعی می کردیم به کمک مواد مخدر از واقعیات درد 
و بدبختی فاصله بگیریم اما پس از پریدن نشئگی در 
می یافتیم که مشکلات هنوز سر جای خود هستند، 
حتی بدتر هم شــده اند و ما هم برای فراموش کردن 
آنها دوباره و دوباره مصرف میکردیم و هر باردفعات 
و مقدار آن را بالاتر می بردیم.ما به دنبال کمک بودیم 
اما پیدا نکردیم. اکثر پزشکان از مسئله بغرنج ما چیزی 
سر در نمی آوردند و می خواستند با تجویز دارو به ما 
کمک کنند زنان شوهران و عزیزان مان هر چه داشتند 
به ما می دادند و به امید بهتر شدن و یا قطع مصرف ما، 
تمام انرژی خود را از دست می دادند سعی می کردیم 
به جای موادمخدر مصرفی نوع دیگری را جایگزین 
کنیــم اما این کار فقط رنج ما را طولانی تر می کرد. 
سعی کردیم مصرف خود را محدود و تفننی نیم ولی 
موفق نشدیم. در واقع چیزی به نام معتاد تفننی وجود  
ندارد، بعضی با کوچ کردن و از شهری به شهر دیگر 
 رفتن در فکر علاج بودیم و برای مشــکلات، خود 
محیط زیست و شرایط زندگی را مقصر می دانستیم 
کوشش برای علاج دردمان به وسیله سفر این فرصت 
را به ما می داد که از افراد جدیدی سوء استفاده کنیم. 

بعضی از ما در رابطه هایمان و یا رفیق بازی به دنبال 
تأیید و امنیت می گشتیم اما این رفتار تأییدطلبانه بیش 
از گذشته ما را به عمق اعتیاد سرنگون می کرد ، بعضی 
ازدواج و طلاق یا فرار را امتحان کردیم، اما هر کاری 
 که می کردیم از بیماری خود رها نمی شــدیم.ما به 
نقطه ای از زندگی رسیدیم که احساس می کردیم آب 
از سرمان گذشته و کار تمام است. نزد فامیل دوستان 
و همکاران دیگر ارزش چندانی نداشتیم. بسیاری از 
ما بیکار بوده و قابلیت کار کردن را از دست داده بودیم 
موفقیت به هر شکلی برایمان موضوعی ترسناک و 
کاملًا غریبه شده بود دیگر اصلًا نمی دانستیم که چه 
کار باید بکنیم هر چه احساس بی ارزشی در ما بیشتر 
می شد برای مخفی کردنش بیشتر مصرف می کردیم 
درد و بدبختی خسته و بیزارمان کرده بود. ما وحشت 
زده بودیم و از ترسهایمان می گریختیم هر چقدر هم 
که فرار می کردیم، ترس مانند سایه همراهمان بود نا 
امید بی ثمر و گمگشته بودیم ،شکست برایمان روال 
عادی زندگی شده و احترام به نفسمان کاملًا از دست 
رفته بود دردناک ترین احساس ما ناامیدی بود انزوا 

و انکار .
  اعتیاد باعث میشد که ما سریعتر سرازیری نیستی را 
طی کنیم. دیگر هیچ گونه امیدی به بهتر شدن نداشتیم. 
بیچارگی، خلاء و ترس طریقه زندگیمان شده بود ما 
کاملًا شکســت خورده بودیم چیزی که ما در واقع 
 به آن نیاز داشــتیم تغییر شخصیت بود تغییر الگوی
 زندگی خود آزارانه، کاملا لازم به نظر می رســید. 
دروغ گویی ها خیانت ها و دزدی های مان ما را در 
چشــم خودمان خوار و خفیف کرده بود ما به اندازه 
کافی خــود آزاری کرده بودیم. عاقبت عجز خود را 
تجربه کردیم و وقتی دیگر هیچ چیز نمی توانســت 
ترس و وحشت ما را از بین ببرد، به آخر خط رسیدیم 
و آماده درخواست کمک شدیم. ما در جستجوی راه 

حل دســتمان را دراز کردیم و معتادان گمنام را پیدا 
کردیم به عنوان یک بازنده به اولین جلسه NA رفتیم 
و نمی دانستیم باید چه انتظاری داشته باشیم پس از 
حضور در یک یا چند جلسه به مرور احساس کردیم 
که اعضاء مایلند به ما کمک کنند و این مساله برایشان 
اهمیت دارد اگر چه فکر ما به ما می گفت که هرگز 
موفق نمی شــویم اما اعضای ،انجمن ما را امیدوار 
می کردند و اصرار داشــتند که می توانیم بهبود یابیم 
دریافتیم که هرگونه فکر و کاری که در گذشته کرده 
باشیم مهم نیست و دیگران هم همان کارها را کرده اند. 
دوستان انجمن چنان دور و برمان را گرفته بودند که به 

مرور دریافتیم دیگر تنها نیستیم. بهبودی، چیزی است 
که در جلسات ما جریان دارد و مسئله مرگ و زندگی 
است. ما متوجه شدیم این برنامه وقتی کار میکند که 

بهبودی را در اولویت قرار دهیم.
)NA( برگرفته از نشریات انجمن معتادان گمنام

 تمامــی خدمــات در انجمن رایــگان و از طریق 
کمک یک معتاد به معتاد دیگر می باشد 

www.nairan.org : سایت
 : گمنــام  معتــادان  انجمــن  عمومــی  روابــط 

09175767026
آدرس جلسات : 09175767027

راه تازه برای زندگی بدون مواد مخدر راه تازه برای زندگی بدون مواد مخدر 

گروه اجتماعی// به گفته سرپرست دانشگاه علوم پزشکی ایران، 
افزایش شیوع بیماری آنفلوآنزا جدی نبوده و در فصل سرد سال 

طبیعی است.
    نادر توکلی، سرپرست دانشگاه علوم پزشکی ایران با اشاره به روند شیوع 
بیماری آنفلوآنزا گفت: »بیماری آنفلوآنزا به عنوان یک بیماری اپیدمی فصلی 
در کشور و تمام دنیا وجود دارد و در این فصل سرد از سال این افزایش ابتلا 
به بیماری آنفلوآنزا موضوعی طبیعی است و شیوع ویروس آنفلوآنزا جدی 
می شود.« نادر توکلی گفت: »در حال حاضر هیچ گزارشی مبنی بر شیوع 
ویروس جدید آنفلوآنزا دریافت نشده است و افزایش شیوع آنفلوآنزا جدی 

نبوده و در این فصل ســرد از سال طبیعی است.« سرپرست دانشگاه علوم 
پزشکی ایران توضیح داد: »اپیدمی آنفلوآنزا معمولا تا ماه اسفند ادامه خواهد 
داشت.«نادر توکلی تصریح کرد: »در این فصل بیشترین میزان شیوع بیماری 
آنفلوآنزا مربوط به کودکان است و بیمارستان های کشور درگیر این ویروس 
خواهند شد. افراد باید نکات بهداشتی مانند زدن ماسک و پرهیز از تردد در 
فضای بسته در صورت داشتن علایم بیماری را رعایت کنند.«به گزارش 
خراسان، به گفته نادر توکلی، تزریق واکسن روتاویروس برای شیرخوارگان 
۲، ۴ و ۶ ماهه نیز در مراکز بهداشتی و درمانی و همچنین خانه های بهداشت 

و مراکز جامع سلامت به صورت خوراکی انجام می شود. 

اپیدمی آنفلوآنزا تا اسفند ادامه خواهد داشتاپیدمی آنفلوآنزا تا اسفند ادامه خواهد داشت

گروه اجتماعی// سید محسن موسوی زاده عضو کمیسیون آموزش و 
تحقیقات مجلس گفت: شورای عالی فضای مجازی نامه نمایندگان مبنی 
بر معرفی پشت پرده فیلترشکن فروش ها را تا کنون پاسخ نداده است.

   ســید محســن موســوی زاده عضو کمیســیون آموزش و تحقیقات 
 مجلس شورای ضمن اشــاره به نامه نمایندگان مجلس به شورای عالی 
فضای مجازی برای افشای پشت پرده فیلترشکن فروش ها، گفت: بنده از 
امضاکنندگان این نامه بودم. وی افزود: ما سعی کردیم این نامه را تنظیم و 

ارســال کنیم تا باری از دوش مردم برداشته شود. در واقع ما به سود مردم 
این نامه را امضا کردیم. موسوی زاده ضمن اشاره به اثرات نامه نمایندگان به 
شورای عالی فضای مجازی، گفت: این پیگیری های ما منجر به این شد که 
سران قوا بشینند و تصمیم بگیرند برای رفع فیلترینگ تا مردم دیگر نیازی 
به فیلترشکن نداشته باشند و متحمل هزینه های گزاف نشوند.به گزارش 
فارس، وی در خاتمه خاطرنشــان کرد: البته شورای عالی تا الان جواب 
نامه نمایندگان مبنی بر معرفی پشت پرده فیلترشکن فروش ها را نداده است.

نماینده مجلس:

دولت پشت پرده فیلترشکن فروشی را افشا کنددولت پشت پرده فیلترشکن فروشی را افشا کند

آگهي مناقصه عمومي یک مرحله اي  

 شناسه آگهی : 1855834روابط عمومی اداره كل منابع طبیعی وآبخیزداری استان هرمزگان

اداره كل منابع طبیعي و آبخیزداري استان هرمزگان در نظر دارد مناقصه عمومی اجراي پروژه ها بشرح جدول ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزارنماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه 
از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران  و بازگشایی پاکت ها ازطریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( به آدرسwww.setadiran.ir انجام خواهد شد ولازم است مناقصه 

گران درصورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام درسایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی راجهت شرکت درمناقصه محقق سازند.
تاریخ انتشار مناقصه درسامانه تاریخ 1403/10/15می باشد. - مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه ازسایت : ازساعت 08:00روز شنبه مورخ 1403/10/15 تا ساعت18:00روز سه شنبه مورخ 1403/10/18

- آخرین مهلت تحویل پیشنهادها به همراه سایراسناد تا ساعت 18:00 روز سه شنبه مورخ 1403/11/02.مي باشد. 
- مدت اعتبار پیشنهادها 3ماه از آخرین مهلت تحویل پیشنهادها است.- زمان بازگشایی پاكت ها: روز چهارشنبه مورخ1403/11/03در ساعت 09:00صبح مي باشد. اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت 
اطلاعات بیشتر درخصوص اسناد مناقصه : - آدرس : بندرعباس –جنب بوستان خلیج فارس )پارك جنگلي( اداره کل منابع طبیعي وآبخیزداري – واحد امور قراردادها )جلسه گشایش پیشنهادها در سالن جلسات این اداره کل 
برگزار مي گردد( .- تلفن : 07633672036 واحد امور قراردادها تماس حاصل نمائید. اطلاعات سامانه ستادجهت انجام مراحل عضویت درسامانه: آدرس دفترثبت نام متصدی: آقای امیرمختارجوکار _ بندرعباس _ چهارراه 

پگاه روبروی اداره ثبت اسناد _ مرکز پردیس شهید بهشتی _ دانشگاه فرهنگیان
رديف

1
2

شماره فراخوان
2003003899000018
2003003899000019

موضوع مناقصه
عملیات آبخیزداری احداث بدسنگی ملاتی حوزه کوهشاه - روستای جغان شهرستان حاجی آباد

عملیات آبخیزداری احداث بدسنگی ملاتی حوزه کوهشاه - روستای دهانه کبوتری شهرستان حاجی آباد

رتبه  مجاز شرکت در مناقصه
رتبه 5 آب ، کشاورزی و منابع طبیعی  
رتبه 5 آب ، کشاورزی و منابع طبیعی  

مدت زمان اجرا، )ماه(
5 ماه
5ماه

شهرستان محل اجرا
حاجی آباد
حاجی آباد

برآورد اولیه )ريال (
27.504.156.206
38.785.848.040

مبلغ تضمین شرکت درمناقصه )ريال(
1.375.207.810
1.939.292.402

نوبت دوم

آگهی  مزایده آگهی  مزایده 
شهرداری بندرلنگه  در نظر دارد به استناد مجــوز به  شماره 125256/ش مورخ 1402/03/09شورای 
محترم اسلامی شهر بندرلنگه دو ایستگاه تاسیسات آبشرینکن با ظرفیت تولید 70 مترمکعب در روز واقع 
در پارك ساحلی صدف و پارك ســاحلی دولت ، بصورت قرارداد اجاره یکساله با  قیمت کارشناسی پایه 
ماهیانه هر کدام  100/000/000 ریال )یکصد میلیون ریال (  به اشــخاص واجد الشرایط واگذار نماید 
لذا کلیه متقاضیان می توانند ازساعت 08:00 روز یکشنبه مورخ  1403/10/16 لغایت روز یکشنبه مورخ  
1403/10/23  تا ساعت 19:00 جهت دریافت اسناد و مدارك شرکت در مزایده و کسب اطلاعات بیشتر 
به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir مراجعه و حداکثر تا روز 
شنبه مورخ 1403/11/06 مدارك را تکمیل نموده و پیشنهاد خود را تسلیم و رسید دریافت نمایند. زمان 

بازگشایی پاکات روز یکشنبه مورخ 1403/11/07 ساعت 10:00می باشد .
سایر شرایط:

1- پرداخت مبلغ سپرده شرکت در مزایده ) 60/000/000 ریال ( به صورت واریز نقدی به شماره شبای 
بانک شهر  IR180610000000100794811793  و یا ضمانتنامه معتبر بانکی دارای حداقل سه ماه 

اعتبار میباشد . 
2- برندگان اول دوم وســوم مزایده هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب به نفع 

شهرداری ضبط خواهد شد.
3- به پیشنهادات مخدوش ، مبهم ، مشروط ، فاقد سپرده وپیشنهاداتی که پس از موعد مقرر  رسیده باشد 

ترتیب اثر داده نخواهد شد.
4- شهرداری در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار است.

5- شماره مزایده در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت  5003093502000009 می باشد .                                                                                                                

 شناسه آگهی : 1856921   شهرداری بندرلنگه   شهرداری بندرلنگه

اهمیت آموزش در توسعه جامعه

آموزش یکی از اساســی ترین ارکان پیشــرفت فردی و 
اجتماعی اســت که نقش حیاتی در رشد و توسعه افراد 
و جوامع ایفا می کند، در دنیای امروز، که تغییرات سریع 
و گسترده ای در عرصه های مختلف اقتصادی، اجتماعی، 
فرهنگی و فناوری به وقــوع می پیوندد، آموزش نه تنها 
برای تقویت مهارت های فردی و شــغلی ضروری است، 
بلکه به عنــوان ابزاری برای مقابله با چالش های جهانی 
نیز شناخته می شود. اهمیت آموزش در ابعاد مختلف، از 
جمله بهبود کیفیت زندگــی، کاهش فقر، ارتقای عدالت 
اجتماعی، و تقویت مشــارکت مدنی و دموکراسی کاملًا 
مشهود اســت.آموزش باعث تقویت مهارت های فردی 
می شود و افراد را قادر می سازد تا در زمینه های مختلف 
زندگــی خود موفق تر عمل کنند، فردی که به درســتی 
آموزش دیده باشد، توانایی حل مشکلات را پیدا می کند، 
تفکــر انتقادی و تحلیل دقیق تری دارد و قادر اســت با 
موقعیت های چالش برانگیز به شــکلی مؤثرتر برخورد 
کند. از آنجا که در دنیای امروز، شــغل های بسیاری به 
تخصص های خاص نیاز دارند، آموزش مناسب می تواند 
در رسیدن به شغل های بهتر و پیشرفت در آن ها تأثیرگذار 
باشد، در حقیقت، آموزش نه تنها به فرد کمک می کند تا 
اطلاعات بیشتری کسب کند، بلکه مهارت های حل مسئله 
و تصمیم گیری را نیز در او تقویت می کند.آموزش همچنین 
تأثیر مســتقیمی بر کیفیت زندگی افراد دارد، کسانی که 
آموزش های لازم را دریافت می کنند، به دلیل درک بهتر از 
دنیای پیرامون خود، تصمیمات بهتری در زندگی شخصی 
و حرفــه ای می گیرند، آموزش به فرد کمک می کند تا به 
نیازهای خود آگاه باشد و آن ها را به درستی مدیریت کند. 
همچنین، افرادی که آموزش های بهتری دارند، معمولاً از 
سلامت جســمی و روانی بهتری برخوردار هستند، زیرا 
می توانند از منابع بهداشتی، پزشکی و اجتماعی به شکل 
بهینه تری استفاده کنند. این امر بهبود کیفیت زندگی را در 
سطوح مختلف فراهم می آورد.آموزش یکی از مهم ترین 
عوامل در کاهش فقر و نابرابری های اجتماعی اســت، 
در جوامعی که دسترسی به آموزش با کیفیت برای افراد 
فراهم می شــود، فرصتی برای بالا بردن ســطح زندگی 
برای کســانی که در شرایط اقتصادی ضعیف قرار دارند، 
ایجاد می شــود. با آموزش، افراد می توانند به شغل های 
بهتر دســت یابند و درآمد خــود را افزایش دهند، این 
فرآیند به تدریج به کاهش فاصله های طبقاتی و کاهش 
نابرابری های اجتماعی منجر می شود، بنابراین، آموزش به 
عنوان یک ابزار مؤثر در توسعه اقتصادی و اجتماعی به 
شــمار می آید و از آن به عنوان راهی برای کاهش فقر و 
بهبود عدالت اجتماعی یاد می شود.آموزش نقش مهمی در 
تقویت دموکراسی و ارتقای مشارکت مدنی دارد. ، افراد 
آموزش دیده قادرند به راحتی تصمیمات آگاهانه تری در 
زمینه های سیاسی، اجتماعی و اقتصادی اتخاذ کنند و در 
فرآیندهای دموکراتیک به شــکلی مؤثر مشارکت داشته 
باشــند. آموزش به مردم می آموزد که حقوق و وظایف 
خود را بشناســند و از آن ها دفاع کنند، همچنین، افراد 
آموزش دیــده قادرند دیدگاه های مختلف را بشــنوند و 
احترام به تنوع نظرات را بیاموزند، این امر باعث می شود تا 
در جوامع دموکراتیک، مشارکت و همبستگی بیشتر شده و 
فساد و نابرابری ها کاهش یابد.آموزش ارتباط مستقیمی با 
رشد اقتصادی پایدار دارد، کشورهای دارای نظام آموزشی 
قوی تر معمولاً از رشــد اقتصادی بالاتــری برخوردار 
هســتند، زیرا افراد آموزش دیده و ماهر قادرند کارهای 
تولیدی با کیفیت و بهره وری بالا انجام دهند. در ســطح 
کلان، آموزش باعث افزایش نوآوری، توسعه فناوری و 
ارتقای بهره وری در بخش های مختلف اقتصادی می شود، 
به علاوه، در جامعه ای که دسترسی به آموزش برای همه 
فراهم باشد، زمینه برای ایجاد فرصت های شغلی جدید و 
پایداری در رشد اقتصادی فراهم می شود.آموزش به ویژه 
در حوزه های علوم و فناوری، نقش کلیدی در پیشرفت 
بشری دارد، جوامعی که به توسعه آموزش در این زمینه ها 
توجه می کنند، معمولاً قادرند نوآوری های علمی و فناوری 
را در راســتای بهبود شرایط زندگی بشر به کار گیرند، از 
کشــفیات علمی گرفته تا نوآوری های پزشکی، صنعتی، 
و دیجیتال، همگی نتیجه آموزش و پژوهش های علمی 
هستند، بنابراین، توسعه آموزش در این حوزه ها نه تنها به 
پیشرفت کشورها کمک می کند، بلکه به رفع چالش های 
جهانی مانند بحران های زیست محیطی، بیماری ها و فقر 
کمک می کند.یکی از نکات بسیار مهم در زمینه آموزش 
این است که باید به طور مداوم در راستای نیازهای روز و 
آینده تغییر کند، به دلیل تغییرات سریع در فناوری و نحوه 
زندگی مردم، آموزش باید به شکلی نوآورانه و پویا تنظیم 
شــود تا دانش آموزان و دانشجویان بتوانند خود را برای 
چالش های آینده آماده کنند. برای مثال، توجه به آموزش 
مهارت های دیجیتال، تفکر انتقادی و مهارت های اجتماعی 
در مدارس و دانشــگاه ها بســیار ضروری است تا افراد 
بتوانند در دنیای پرچالش و فناوری محور امروزی موفق 
شوند.بنابراین آموزش نه تنها به عنوان یک حق بنیادین 
برای هر فرد به حســاب می آید، بلکــه به عنوان ابزاری 
ضروری برای توسعه فردی، اجتماعی و اقتصادی جوامع 
نیز شناخته می شود.با فراهم آوردن دسترسی به آموزش با 
کیفیت و به روز، می توان آینده ای روشــن تر، عادلانه تر و 
پایدارتر برای بشــر رقم زد، از این رو، سرمایه گذاری در 
آموزش باید یکی از اولویت های هر جامعه ای باشد تا به 
بهترین شکل از ظرفیت های انسانی بهره برداری شود و همه 

افراد به فرصت های برابر دست یابند.

حجت الاسلام والمسلمین غلامعلی کاظمی 
مدرس دانشگاه 

اینفوگرافینوبت اول
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حبس پدر و مادر بعد از مرگ دختر ۱۳ ساله

  گــروه حوادث// زن و شــوهر جوانی که پس از مرگ 
دختر ۱۳ ســاله خود محاکمه شده بودند، به حبس محکوم 
شــدند.آذر ۱۴۰۲ گزارش مرگ مشکوک دختر ۱۳ ساله ای 
به پلیس اعلام شد. بررســی مأموران کلانتری ۱۱۶ مولوی 
در محل نشــان می داد صورت دختر کبود شــده است.مادر 
قربانی در بازجویی ها گفت: دخترم از کودکی عادت داشت 
ســر هر موضوعی اعتصاب غذا کند. می خواستم به او آب 
قند بدهم که نخورد به ســراغ همسرم رفتم تا کمکم کند، اما 
وقتی برگشتیم دخترم مرده بود.در ادامه پزشکی قانونی اعلام 
کرد مرگ قربانی می تواند ناشــی از ایســت قلبی به خاطر 
سوء تغذیه یا فشــار بر عناصر حیاتی گردن باشد. به همین 
خاطر پرونده ابتدا به کمیسیون ۳ نفره و سپس ۵ نفره فرستاده 
شد و کارشناسان علت تامه مرگ را فشار بر عناصر حیاتی 
گردن اعلام کردند.به این ترتیب برای مادر به اتهام قتل و برای 
پدرش به اتهام کودک آزاری از طریق سهل انگاری منتهی به 
فوت، کیفرخواست صادر و پرونده به شعبه ۱۱ دادگاه کیفری 

یک استان تهران فرستاده شد.
*  در دادگاه چه گذشت؟

  در این جلســه پدر مقتول از همسرش اعلام گذشت کرد.
ســپس زن جوان به قضات گفت: ما از افغانســتان به ایران 
آمدیم، اما دخترم اصرار داشــت که به افغانستان برگردد. سر 
همین موضوع اعتصاب غذا کرد. روز حادثه آب قند را داخل 
قوری ریختم تا به زور در گلویش بریزم، اما او مقاومت کرد 
و من هم کتکش زدم. بعد پیش همســرم رفتم و وقتی با هم 
به اتاق دخترم برگشتیم او نفس نمی کشید.پدر خانواده هم با 
رد اتهامش گفت: ما در مرگ دخترمان بی تقصیریم.به گزارش 
»ایــران«، با پایان دفاعیات متهمان، مادر به ۳۶ ماه حبس و 

پدر قربانی نیز به ۶ ماه حبس محکوم شد.

محاکمه متهم به قتل مرد غریبه در خانه خواهرزن

  گروه حــوادث// مرد جوانی که بــه اتهام قتل پای 
میز محاکمه ایســتاده، مدعی شــد مقتول با خواهرزنش 
ارتباط پنهانی داشــته و ســر همین موضوع با او درگیر 
شده است.مرداد ۱۴۰۱ با اعلام گزارش درگیری خونین 
در محلــه امامزاده حســن، مأموران کلانتــری ۱۴۹ به 
 محل اعزام شــدند. بررسی ها نشان می داد مقتول مردی

 ۳۰ ساله است و با دستگیری متهم، وی گفت: بعد از ازدواجم 
متوجه شــدم همســرم مدام به خانه مجردی خواهرش 
می رود و وقتی هم آنجاست به تلفن هایم جواب نمی دهد. 
چند روز قبل در کیف همسرم یک تلفن همراه پیدا کردم 
که مدعی شد گوشی متعلق به خواهرش است. در بررسی 
گوشی متوجه شدم مردی غریبه بارها با او تماس گرفته 
 است. همسرم در توضیح این ماجرا ادعا کرد که او نامش

کریم اســت و با خواهــرش ارتباط دارد. به همســرم 
 گفتــم دیگر حق نداری به خانــه خواهرت بروی، اما او

 بازهم به آنجا می رفت. من هم شــماره آن مرد غریبه را 
پیدا و تهدیدش کردم که دیگر با همســرم تماس نگیرد 
 امــا او حرف هــای نامربوطی زد که مــرا عصبانی کرد.

 روز حادثــه در حالی که  قرص و مشــروب خورده و 
 حال عادی نداشتم با دوستم به خانه خواهرزنم رفتم،  با

  لگد در را شکســتم و وارد شــدم بعد کریــم را با قمه 
 زدم و فــرار کردم.با تکمیــل تحقیقــات پرونده برای

 رســیدگی به شــعبه ۲ دادگاه کیفری یک استان تهران 
فرستاده شد.

*  در دادگاه چه گذشت؟
  در ابتدای جلســه اولیای دم درخواست قصاص کردند.

سپس متهم به جایگاه رفت و در حالی که منکر قتل شد 
گفت: غیرتم اجازه نمی داد مــرد غریبه ای با خواهرزنم 
ارتباط داشــته باشــد. روز حادثه هم دوستم او را زد.به 
گزارش »ایران«، در پایان جلسه قضات برای صدور رأی 

وارد شور شدند.

حوادث

خبر

خبـر

با  بانوی خبرنگاری که  گروه حوادث// پرونده 
ضربات دمبل و چاقو به دست همسرش به قتل 
رسیده بود، بزودی با دریافت آخرین دفاعیات 
به دادگاه کیفری  متهم و صدور کیفرخواست 

تهران ارسال خواهد شد.
   روز ۲۰ آبان امسال بود که انتشار خبر قتل منصوره 
قدیری جاوید خبرنگار و پژوهشگر خبرگزاری ایرنا به 
دست شوهرش، باعث بهت و حیرت همکاران وی شد.
همسر ۵۵ ساله مقتول پس از دستگیری مدعی شد با 
خوراندن قرص خواب آور به پسر ۱۴ ساله شان او را نیز 
بیهوش کرده و قصد قتل وی و سپس خودکشی داشته 
است که با حضور خانواده همسرش و اطلاع به پلیس 
موفق به این کار نشــد.متهم که وکیل سابق دادگستری 
اســت انگیزه خود را از این جنایت هولناک مشکلات 
عاطفی و مالی عنوان کرده که از ۱۷ سال قبل بین آنها 
وجود داشت. اما پسر این زوج در تحقیقات اظهار کرده 
مادرش زنی آرام و صبور بوده که در مقابل بدرفتاری ها 
و توهین های پدرش به خود و خانواده اش فقط سکوت 
می کرده اســت.همچنین در بررسی ها مشخص شده 
متهم با ادعای اینکه پول نداشــته حتی پسرش را در 
مدرســه ثبت نام نکرده و این موضوع را از همسرش 
پنهان کرده بود.حال با گذشت نزدیک به ۲ ماه از این 
حادثه با خواهر مقتــول تماس گرفتیم تا از تازه ترین 
روند پرونده با خبر شــویم. وی که همچنان در غم از 
دست دادن مظلومانه خواهر ۵۲ ساله اش داغدار است 

از ما خواســت با وکیل پرونده که در جریان جزئیات 
ماجراست تماس بگیریم.مجید اسدی وکیل دادگستری 
که وکالت خانواده مقتول را برعهــده دارد دراین باره 
گفت: در حال حاضر پرونده در شعبه پنجم بازپرسی 
دادسرای جنایی تهران به ریاست قاضی شفیعی در حال 
رسیدگی است و قرار است هفته آینده آخرین دفاعیات 
متهم گرفته شــود و بزودی کیفرخواست پرونده صادر 
خواهد شــد تا برای محاکمه در دادگاه کیفری تهران 
ارسال شــود. وی افزود: موضوعی که در این پرونده 
مورد توجه اســت اینکه متهم سعی دارد نشان دهد در 
هنگام ارتکاب جرم مسلوب الاراده بوده است و گفته 

متادون مصرف می کرده و مبتلا به افسردگی شدید بوده 
است اما کسی که با انگیزه قبلی و با این شیوه مرتکب 
قتل شده، نمی توانسته مسلوب الاراده باشد و بی تردید 
برای فرار از مجازات چنین ادعایی کرده اســت.البته 
خوشبختانه بازپرس پرونده فردی با تجربه و آگاه است 
که به طور کامل تحقیقــات را انجام داده و بزودی نیز 
کیفرخواست را صادر خواهد کرد. به گزارش »ایران«، 
این وکیل دادگستری درباره درخواست اولیای دم پرونده 
گفت: در حال حاضر پسر مقتول رضایت بی قید و شرط 
خود را نسبت به پدرش اعلام کرده است اما مادر مقتول 

ولی دم دیگر پرونده، خواهان مجازات متهم است.

وکیل اولیای دم تشریح کردوکیل اولیای دم تشریح کرد

آخرین جزئیات از پرونده قتل بانوی خبرنگارآخرین جزئیات از پرونده قتل بانوی خبرنگار

گروه حوادث // رئیس مجتمع آموزشی 
درمانی پیامبر اعظم )ص( از خروج بیش 
از صد بسته مواد مخدر جاسازی شده از 

بدن یک جوان ۲۲ ساله خبر داد.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر کاشــانی 
اعلام کرد این جوان در تاریخ ۱۴۰۳/۱۰/۷ 
در شهر حاجی آباد  تصادف کرده و به مرکز 
درمانی حاجی آباد منتقل شــد که به دنبال 
بررســی های مختلف درمانی مشخص می 
شود که فرد حامل پک های مواد مخدر در 

شکمش بوده است.
آموزشــی درمانی پیامبر اعظم )ص( منتقل نیاز به جراح مغز و اعصاب سریعا به مجتمع    بیمار به دلیل کاهش ســطح هوشیاری و 

می شود وسریعا ســی تی اسکن شده و به 
اتاق عمل جهت جراحی انتقال می یابد.دکتر 
روانبخش مدیر تیم اتاق عمل ضمن تشکر 
 از تیم مجرب اتاق عمل  خاطر نشــان کرد:

 تیم اتاق عمل  در طول شب در حال جراحی 
و خارج کردن پک های مواد مخدر بودند که 
تعدادی  بالغ بر صد پک به وزن کلی بیش از 
یک کیلوگرم بود، که تحویل مقام حراســت 
بیمارستان و مقامات انتظامی داده شد.دکتر 
روانبخش اعلام کــرد بیمار در حال حاضر 
در بخش ICU بســتری می باشــد و حال 

مساعدی دارد.

بیش از صد بسته جاسازی مواد مخدر از بدن یک جوان بیش از صد بسته جاسازی مواد مخدر از بدن یک جوان 2222 ساله خارج شد  ساله خارج شد 

 

» آگهی حراج حضوری «» آگهی حراج حضوری «
مؤسسه ای اقتصادی در بندرعباس در نظر دارد اموال مشروحه ذیل را از طریق حراج حضوری 

به صورت نقدی به فروش برساند . 
انواع كالا شامل: پارچه ، لوازم صنعتی ، یخچال ، ماشین لباسشویی ، قطعات موتور سیکلت، 
لوازم کوره فولاد ســازی ، لاســتیک خودرو ، پمپ آب بنزینی ، پایه دوربین فیلم برداری ، 
 دوچرخــه ، تابلو برق ، پلاســتیک ، لوله پلی اتیلن ، قطعات یدکی خودرو ، بشــکه فلزی،

ساعت هوشمند ، اسباب بازی ، لوازم یدکی خودرو ، ...... به صورت فروش آزاد . 
متقاضیان بایســتی 20% مبلغ خرید را به صورت نقدی یا چک تضمینی در زمان برگزاری 

حراج به همراه داشته و در صورت برنده شدن پرداخت نمایند. 
وسائط نقلیه با وضعیت اوراقی فقط به مراکز اسقاط واگذار می گردد. 

ضمناً برای رفاه حال خریداران گرامی دستگاه كارت خوان بانکی موجود است. 
 زمان بازدید : *** دوشــنبه و سه شــنبه 17 و 1403/10/18 از ساعت 8:30 الی 12:00 

و 14:30 الی 16:00 
مکان بازدید : 

بندرعباس : - بلوار جمهوری اسلامی )کمربندی نرسیده به سه راه جهانبار - انتهای خیابان 
بازرگانی - پلاك 20 )کالا( 

- اسکله شهید رجایی جنب نفت ستاره انبار رو باز 
زمان و محل برگزاری حراج : 

*** چهارشنبه : 1403/10/19 کالا                                                               از ساعت 9 صبح 
*** بندرعباس - بلوار جمهوری اسلامی )کمربندی( - نرسیده به سه راه جهانبار - انتهای خیابان 

بازرگانی پلاك 20 
تلفن : 334۶8821 - 334۶8820 - 0۷۶ 

نرخ جدید جرایم رانندگی

جریمه جدید »رانندگی در مستی« چقدر است؟
   بر اساس ابلاغیه جدید دولت، مبلغ جدید جریمه »رانندگی در حالت 
مستی و مصرف مُسکرات« به یک میلیون و 500 هزار تومان رسیده است. 

بر اساس جدول جدید نرخ جرائم،  برای تخلف » رانندگی در حالت مستی 
و مصرف مُسکرات«، مبلغ یک میلیون و 500 هزار تومان جریمه پیش بینی 
شده است. رقمی که می توان گفت بیشترین افزایش را نسبت به رقم قبلی 
داشته است. برای انجام این تخلف، محل ارتکاب تخلف اهمیت ندارد و در 
هر کجای کشور، پلیس با راننده ای برخورد کند که مست است؛ این مبلغ 
جریمه برایش اعمال می شود. همچنین باید گفت که این تخلف، جرم است 
و در قانون برای آن مجازات نیز در نظر گرفته شده است. در گذشته، این 
تخلف 400 هزار تومان جریمه در پی داشت.رانندگی در شرایطی که راننده 
تحت مصرف انواع موادمخدر از جمله گل، حشیش، شیشه، تریاك، هروئین 

و ... نیز باشد همین مقدار جریمه را درپی خواهد داشت.

نظر به اینکه اراضي واقع در شهر جناح بمساحت  143/09 
مترمربع مورد درخواست آقای ابراهیم دوزنده که در تاریخ 
1403/02/17 در کمیســیون ماده 12 مطــرح و برای 
محدوده مورد نظرکه دارای آثار بوده رای دایرســاختمانی 
صادر گردیده است. با توجه به مصوبه مورخ 1370/11/20 
مجمع تشخیص مصلحت نظام موضوع طي دو نوبت و به 
فاصله10 روز در روزنامه کثیرالانتشــار آگهي مي شــود. 
 چنانچه مالک یا مالکیــن در صورت اعتراض ظرف مدت 
سه ماه از تاریخ انتشــار آگهي به دادگاه محل مراجعه و 
اعتراضیه خود را کتبا تسلیم نمائید در غیر اینصورت پس 
از پایان مهلت مقرر هیچ گونه اعتراضي مسموع نمي باشد.               

آگهی شماره ) آگهی شماره ) 171171--14031403 ( دبیرخانه کمیسیون ماده  ( دبیرخانه کمیسیون ماده 1212 قانون زمین شهری قانون زمین شهری
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فروردین :
امروز باید ســعی کنید که روی دیگران تأثیر 
مثبــت بگذارید تــا آرامش بیشــتری را در 
زندگی تان تجربه کنید.از نشان  دادن ضعف های تان به هر کسی 
بپرهیزید؛ زیرا این کار ممکن اســت به آنان اجازه دهد که از 
نقاط ضعف تان سوءاستفاده کرده و به شما آسیب وارد کنند.دیگر 
نگران مشکلاتی که در زندگی تان به وجود آمده است نباشید؛ 
زیرا شما می توانید بااراده بالایی که دارید از پس تمام چالش ها 

بر بیایید؛ تنها کافی است به خودتان اعتماد داشته باشید.
  اردیبهشت :

از مقایســه کردن خودتان با هر کســی دست 
بردارید و آن طور که باب میلتان است؛ زندگی 
کنید و اجــازه ندهید که نظرات کســی روی 
زندگی شما تأثیر بگذارد.اگر می خواهید زندگی عاشقانه ای را با 
همسرتان تجربه کنید و آرامش را در کنار یکدیگر داشته باشید؛ 
باید یکدیگر را با تمام کمی و کاســتی های موجود بپذیرید و 

دوست داشته باشید و سعی نکنید که کسی را تغییر دهید.
  خرداد :

قدرت و استعدادهایتان را شکوفا کنید و سعی در 
پرورش آنها داشته باشید تا بتوانید برای شغلتان 
از آن به نحو احسن استفاده کنید.از تحمیل کردن 
نظراتتان به دیگران بپرهیزید و به جای آنکه دیگران را نصیحت 

کنید؛ انرژی تان را صرف رسیدن به اهداف تان کنید.
  تیر :

اگر می خواهید احترام تان از طرف دیگران حفظ 
شود باید به اعتقادات آنان احترام بگذارید؛ زیرا 
که این مسئله کاملًا دوطرفه است.بیش از اندازه 
احساسی رفتار نکنید و اجازه ندهید که اطرافیان نقاط ضعف 
شما را شناســایی کنند؛ زیرا به مرور زمان از نقاط ضعف شما 

سوءاستفاده می کنند و به شما آسیب می رسانند.
  مرداد :

به کمترین ها قانع نباشــید و برای رســیدن به 
اهداف تان تمام تــلاش خود را به کار بگیرید.
بابت نعمت هایی که خداوند به شما داده است 
شکرگزار او باشــید؛ زیرا این کار می تواند نعمت های شما را 
دوچندان کند.برای افزایش اعتماد به نفس تان نهایت تلاش خود 
را کرده و از تمرین های افزایش اعتمادبه نفس استفاده کنید؛ زیرا 
اعتمادبه نفس بالا می تواند به پیشرفت شما در زندگی کمک کند.

 شهریور :
دیگر بابت اشــتباهاتی که در گذشته کرده اید؛ 
خودتان را ســرزنش نکنید و برای ســاخت 
آینده ای بهتر نهایت تلاش خود را به کار بگیرید.

امروز از طرف یکی از دوســتانتان خبری می شنوید که باعث 
شگفتی شما می شود؛ بهتر است انتظارات خود را از هر کسی 
تا جای ممکن کم کنید تا با عکس العمل هایی که از سمت آنان 

می بینید آسیب روحی نخورید.
 مهر :

برنامه ریزی مناسب تری برای کارهای تان داشته 
باشید تا بتوانید با داشــتن وقت خالی بیشتر 
استراحت کنید و خستگی های خود را از بین 
ببرید.ترس و نگرانی را از خودتان دور بریزید و اجازه ندهید 
که ناامیدی به شــما غلبه کند؛ زیرا شما بسیار ماهر هستید و 
می توانید از پس مشکلات تان بر بیایید.مراقب فرزندان کوچک 
خود باشید و ســعی کنید تعلیم  و تربیت بهتری نسبت به آنها 

داشته باشید.
 آبان :

امروز می توانیــد با انجام اقداماتی درســت؛ 
مشکلات مالی خود را هرچه زودتر برطرف و 
برای خرج و مخارج خود برنامه ریزی بهتری 
داشته باشید.اختیار زندگی را به دست بگیرید و به دیگران اجازه 
دخالت در تصمیمات شخصی خود را ندهید.در برابر سختی ها و 
مشکلات زندگی ناامید نباشید و سعی کنید با کنار گذاشتن تنبلی 

و تلاش بیشتر بر آنها غلبه کنید.
 آذر :

از لحاظ شغلی پیشرفت بسیار زیادی داشته اید 
و همین اتفاق باعث شده اســت تا بتوانید به 
جایگاه های بسیار خوبی دست پیدا کنید.روی 
استعدادها و توانایی های خود سرمایه گذاری کنید تا بتوانید بر 
روی پاهای خود بایستید و بیش از حد به کسی وابسته نباشید.
 امروز باید فرصت های مختلفــی که در اختیارتان قرار گرفته 
است را بررسی کنید و برای آینده خود بهترین آنها را انتخاب 

نمایید.
 دی :

روی اعضای خانواده خود در لحظات سخت 
حساب کنید و از آنها کمک بگیرید.مطمئن باشید 
که توانایی رسیدن به بالاترین مقام ها را دارید؛ 
اما لازم است که بر روی استعدادهای خود سرمایه گذاری کنید 
و در جهت بهبود آنها تلاش نمایید.به دنبال شروع یک زندگی 

تازه باشید و هیچگاه پیشرفت خود را متوقف نکنید.
   بهمن :

تمام تلاش خود را به کار بگیرید تا در زندگی 
به قوانین خود پایبند باشید.اجازه سوءاستفاده 
دیگران از توانایی های تان را ندهید و سعی کنید 
ارتباط خود را با این گونه افراد هرچه زودتر قطع کنید.همیشه 
در زندگی تان شکرگزاری کنید تا به بهترین ها دست پیدا نمایید 

و به تمام آرزوهای تان برسید.
  اسفند : 

اجازه ندهید که نگرانی های بیش از حد بر شما 
غلبه کند و باعث شود که نتوانید کارهای تان را 
سر موقع به پایان برسانید.باید تمام اراده خود 
را در ایــن روزها به کار بگیرید تا بتوانید حس قدرتمندی در 
خودتان به وجود آورید و برای رســیدن به اهداف تان تلاش 

کنید.

جنوب کشور

طالع بینی

علیرضا حائری زاده ســرویس استان ها // 
رئیس شــعب بانک قرض الحسنه مهر ایران 
از افتتاح حساب بیش از ۴۰ درصد مردم یزد 
در این بانک خبر داد و گفت: ۱۲ و نیم همت از 
سرمایه های مردم یزد در بانک مهر ایران قرار 

دارد.
  به گــزارش خبرنگار دریا ؛ امیر حســینی  با 
اشــاره به اینکه بانک قرض الحسنه مهر ایران در 
ســال ۸۶ و با ســرمایه گذاری ۱۰ بانک بزرگ 
کشور ایجاد شــد اظهارداشت تشکیل این بانک 
رفع نیازهای ضروری و اساســی مردم از طریق 

پرداخت تسهیلات قرض الحسنه و با هدف ترویج 
فرهنگ خداپســندانه قرض الحســنه در کشور 
بوده اســت.وی تصریح کرد: در حال حاضر ۲۰ 
میلیون نفر از جمعیت ایران مشــتری این بانک 
هستند که به این حجم از مشتریان به دلیل همین 
قرض الحسنه بودن ماهیت بانک مهر ایران است.

رئیس شــعب بانک قرض الحسنه مهر ایران در 
اســتان یزد با بیان اینکه جامعه هدف این بانک 
عموم مردم ایران هســتند گفت: ما به لحاظ کمی 
و کیفی هم جزو ۱۰ بانک برتر کشــور هستیم و 
از ۳۱ بانک و موسســه پولی که تحت نظر بانک 
مرکزی مشغول به کار هستند، تنها ۱۰ بانک منابع 
بیش از ۳۰۰ همت دارند و یکی از این بانک ها، 
بانک قرض الحسنه مهر ایران با ۴۱۰ همت و رتبه 
هشتم بانک های کشور است.حسینی با بیان اینکه 
بانک قرض الحســنه مهر ایران سرآمد کشور در 
حوزه تراکنش غیرحضوری اســت گفت: بانک 

مهر ایران توانســته به رکورد ۵۲ میلیون تراکنش 
غیرحضوری در یک روز برسد که تراکنش بسیار 
خاصی است و شاید چندین بانک بزرگ کشور 
در مجموع چنین تراکنش غیرحضوری را در یک 
روز نداشته باشند و این نشان دهنده توانمندی این 
بانک در حوزه تراکنش های غیرحضوری است.

وی با بیان اینکه استقبال بسیار خوبی از خدمات 
این بانک توســط کسبه و صنوف هم شده گفت: 
با ۷۴۰ هزار دســتگاه پوز و تعداد تراکنشی که 
صورت می گیرد ما رتبه بســیار خوبی در کشور 
داریم که نشــان از اعتماد بازاریان و مردم به این 
بانک اســت.رئیس شــعب بانک قرض الحسنه 
مهر ایران تصریح کرد: بانک قرض الحســنه مهر 
ایران در عین قرض الحسنه بودن جزو بانک های 
سودآور کشــور بوده و به معنای واقعی کلمه آیه 
قرآن کریم که خداوند می فرماید کیست که به من 
قرض دهد تا مــن او را یاری کنم را محقق کرده 

و در سال گذشته سود قابل توجهی داشته است.
حسینی در ارتباط با عملکرد این بانک در استان 
یزد گفت: در حال حاضر ۴۸۲ هزار نفر از مردم 
اســتان یزد در این بانک حساب دارند و با توجه 
به جمعیت یک میلیــون و ۱۵۰ هزار نفری یزد، 
بیش از ۴۰ درصد کل جمعیت استان یزد در این 
بانک حســاب دارند و از نظر ضریب نفوذ آمار 
خیره کننده ای در کشــور داریم.وی با بیان اینکه 
۳۵۰۰ شرکت حقوقی در بانک قرض الحسنه مهر 
ایران حســاب دارند گفت: این از کمتر از ۴۰۰۰ 
شرکت حقوقی استان یزد است و آمار بالای ۹۰ 
درصدی عملکرد بسیار خوبی به حساب می آید 
و این آمار روز به روز هم در حال افزایش است.

رئیس شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران با بیان 
اینکه ۱۶۷ هزار نفر از کارمندان و کارگران فعال 
اســتان یزد در این بانک حقوق خود را دریافت 
می کنند گفت: این آمار نشــان دهنده آن اســت 

که ما توانســتیم خدمات بسیار خوبی را به قشر 
کارمند و کارگر که هدف اصلی بانک هم بوده ارائه 
کنیم.حسینی با بیان اینکه در استان یزد ۱۴ شعبه 
بانک قرض الحســنه مهر ایران وجود دارد. وی 
 تصریح کرد: از ابتدای امسال تاکنون در استان یزد 
 ۹۶ هــزار و ۴۹۱ پرونــده وام توســط بانک 
قرض الحســنه مهر ایران بــه ارزش ۸۶ هزار و 
۶۴۶ میلیارد ریال پرداخت شــده اســت.رئیس 
شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران با بیان اینکه 
این عدد در سیستم بانکی استان یزد قابل قبول و 
خوب اســت بیان کرد: با وجودی که استان یزد 
یک اســتان صعنتی و معدنی است، ۱.۱۵ درصد 
نقدینگی کشور در این استان است که حدود ۱۳۷ 
همت می شود و از این میزان ما با ۱۲.۵ همت رتبه 

پنجم بین بانک های استان را داریم. 
  وی گفت: امسال در استان یزد ۲۰ هزار و ۲۶۳ 
فقره وام بدون ضامن در این بانک پرداخت شده 
که ۲۱ درصد کل پرونده های این بانک را شامل 
می شــود و علاوه بر این ۸۵ درصد از تسهیلات 
پرداخت شده استان یزد امسال به صورت آنلاین 

بوده است.

4040درصدیزدی هادربانک مهرایران حساب دارنددرصدیزدی هادربانک مهرایران حساب دارند

آرزو توکلی سرویس استان ها // امام جمعه 
 کرمان گفت:حاج قاســم رزمنــده دائمی 
خط مقدم جهاد اکبر، جهاد اصغر و جهاد کبیر 

بود.
    به گزارش خبرنگار دریا ، حجت الاســلام و 
المسلمین حسن علیدادی سلیمانی، در خطبه های 

این هفته نمــاز جمعه کرمان که در محل مصلای 
امام علی )ع( این شــهر برگزار شد گفت: سردار 
ســلیمانی هم در بیان، تبیین و تحلیل شخصیت 
برجسته ای بود که جهاد کبیر است هم در مبارزه 
با هوی و هوس که جهاد اکبر است.وی ادامه داد: 
حاج قاسم جایی که باید اسلحه به دوش در خط 
مقدم جبهه با دشمن بجنگد نیز به عنوان فرمانده 

در میدان حضور جدی داشت.
   وی ادامه داد: شــهید سلیمانی چه در زمان امام 
راحل و چه امام حاضر آنجا که نظر امامین انقلاب 
را در ظاهر یا حتی با مبنا متوجه می شــد که نظر 
آنهاست نظر خود را به طور کلی کنار می گذاشت 

و فقط مثل یک ســرباز تابع نظر امام جامعه بود.
وی افزود: یک بعد این شخصیت خودسازی است؛ 
حاج قاسم به شــدت مراقب نفس و هوای نفس 
بود و با آن مبارزه بی امان، جدی و مداوم داشت.

امام جمعه کرمان گفت: ویژگی دیگر شهید سلیمانی 
این است که عمر خود را از جوانی تا شهادت در 
جهاد سپری کرد و دائماً رزمنده خط مقدم جهاد 
اکبر، جهاد اصغر و جهاد کبیر بود.وی تصریح کرد: 
خدمت به مردم از دیگر ابعاد شــخصیتی سردار 
سلیمانی است و این جمله معروف که امسال بیشتر 
مورد توجه قرار گرفته واقعیت دل شهید سلیمانی 
اســت که »سرباز در خانه هر مسلمانی هستم که 

در معرض خطر است« و با همین نگاه، فرماندهی 
جبهه مقاومت را داشت.

   علیدادی ســلیمانی، گفت: در ایام سالگرد این 
شهید نازنین رهبر عظیم الشان انقلاب زوایایی از 
شخصیت و عملکرد او را در روزهای اخیر برای 
خانواده شهدا بیان فرمودند و ما را متوجه زوایایی 
برجسته از عملکرد این شخصیت بزرگ کردند که 
کمتر در خصوص آن سخنی گفته شده یا می شود.

 وی بــا بیــان اینکــه یــک زاویه شــخصیت 
 شــهید ســلیمانی دفاع از حرم بــود و خود را 
مدافع حرم می دانســت افزود: فرمانده عالی رتبه 
فرهنگ دفاع از حرم و مدافعان حرم، مقام معظم 

رهبری و فرمانده میدانی آن شهید سلیمانی است 
که توانســت رزمندگان فداکاری را از کشورهای 
مختلف در کنار هم با هدف واحد وارد معرکه کند 

تا از حرم ها دفاع شود.
  نماینده ولی فقیه در اســتان کرمان با تســلیت 
شهادت ســردار سلیمانی و یارانش گفت: امسال 
اولین سالگرد شــهدای زائر حاج قاسم است که 
پارسال در گلزار شهدای کرمان مورد هدف دشمن 
واقع شدند و در بین آنها از بچه کوچک تا میانسال 
و کهنســال بود و زنان فداکاری که شهید شدند.
علیدادی ســلیمانی، افزود: جا دارد از مسئولان 
لشــکری، کشــوری، قضائی و اعضای شورای 
 تأمین که دســت به دســت هم دادند تا سالگرد
 شــهید ســلیمانی به بهترین وجه برگزار شود و 
توده های مردم و موکب ها که به این مجلس صفا و 

رونق دادند، قدردانی کنیم.

یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 

حاج قاسم رزمنده دائمی خط مقدم جهاد بود

برداشت برداشت 1717  هزارتن میگوی پرورشی در بوشهر   هزارتن میگوی پرورشی در بوشهر 
سید ابوالحسن جعفری سرویس استان ها //مدیر 
کل شیلات اســتان بوشهر گفت: ۱۷ هزارتن میگو 
از سطح شش هزار و ۱۰۰ هکتار از مساحت اراضی 
پرورش میگو این استان در ســال جاری تولید و 

برداشت شده است. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ عقیل امینی در حاشیه بازدید 
از نمایشــگاه تخصصی و ملی صنعت شــیلات افزود: 
امســال از مجموع ۲۱ کارگاه تکثیر و تولید بچه میگو 
استان بوشهر تعداد ۱.۸ میلیارد قطعه تولید و به فعالان 
عرصه پرورش برای ذخیره ســازی در مزارع پرورشی 

تحویل شد.
   وی یادآورشــد: پرورش ماهــی در قفس نیز دیگر 
ظرفیت اســتان بوشــهر برای پرورش آبزی در خلیج 
فارس اســت که اکنون به ظرفیت تولیــد ۱۲ هزار و 
۷۵۰ تن پرورش ماهی در قفس تعریف شــده اســت.
امینــی تصریح کرد: تاکنون ۸۹ قفس پرورش ماهی در 

 ســواحل استان بوشهر مستقر شده است که برای تامین 
 بچه ماهی این مراکز پرورشی اقدامات مهمی در فعال کردن 
مراکز تولید بچه ماهی انجام شده است.مدیرکل شیلات 
استان بوشــهر ادامه داد: در این نمایشگاه توانمندی و 
تجهیزات صنعت پرورش آبزیان به نمایش گذاشته شده 

است.
  وی با اشــاره به واگذاری میزبانی میز میگو به استان 
بوشــهر افزود: در میز میگو به مباحث مربوط به بازار 
صادرات و بیماری های میگو پرداخته می شود.مدیرکل 
شیلات استان بوشهر گفت: در برگزاری مسابقه بزرگ 
نقاشی و کاریکاتور در عرصه صنعت شیلات بیش از دو 
هزار اثر به دبیرخانه این مجموعه ارسال شده است که از 
برگزیدگان تجلیل می شود.امینی تصریح کرد: این استان 
دارای ۹۳۶ کیلومتر ساحل در حاشیه خلیج فارس است 
و این مهم ظرفیت قابل توجهی در عرصه اقتصاد دریا 

محور فراهم کرده است.

 // ها  استان  حسن سیلاوی سرویس 
نظارت  و  تدوین  دبیرخانه  مســئول 
الگوی کشت ســازمان تحقیقات  بر 
آموزش کشــاورزی گفت:  ترویج   و 
ســالانه در  خوزستان پنج سانتیمتر 
فرونشست زمین رخ می دهد که در این 

زمینه استان رتبه ۲۵ کشور را دارد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ علیرضا توکلی 
اظهارکرد: فرونشت زمین موضوعی است 
که پژوهش های مختلفی برای جلوگیری 

از آن در حال انجام است.
  وی بیان کرد: تحقیقات و بررســی های 
مختلفی نیز در استان خوزستان انجام شده 
تا از بروز آســیب های بیشتر جلوگیری 

شود.مسئول دبیرخانه تدوین و نظارت بر 
الگوی کشــت سازمان تحقیقات و ترویج 
آموزش کشاورزی در بخش دیگری از این 
گفت وگو با تاکید بر اینکه استان خوزستان 
وابسته به منابع آب بالادستی است افزود: 
طبق بررسی هایی که در فناوری آب سبز 
انجام شــده روند بارش و روند رطوبت 
نسبی کاهشی و روند دما و تبخیر افزایشی 

است.
  توکلی تصریح کرد: شــرایط موجود در 
زمینه روند دما و تبخیر افزایشی در استان، 
 کاهش دسترســی به منابع آبی را نشــان 
مــی دهد؛ بنابراین برنامــه کاهش تبخیر 
باید در اولویت برنامه ها سیاســتگذارن و 

تصمیم گیران مربوط به منابع طبیعی، بخش 
کشــاورزی و محیط زیســت قرار گیرد.

پیش از این رئیس بخش زلزله  شناسی و 
خطرپذیری مرکز تحقیقات راه، مسکن و 
شهرسازی گفت:حدود ۳۰ درصد مساحت 
خوزستان )۲۰ هزار کیلومتر( تحت تاثیر 

فرونشست زمین قرار گرفته است.
  خصوصیت بارز پدیده فرونشست زمین 
در خطه اســتان خوزســتان، وسعت بالا 
و مقدار متوســط پایین نرخ سالانه است 
که دلالت بر ســطحی بــودن افت آب و 
همچنین معرف حساس بودن ارتفاع سطح 
 به تغییرات آب نهشته های آبرفتی ریزدانه 

نه چندان عمیق است.

سالانه در خوزستان پنج سانتیمتر فرونشست زمین رخ می دهد
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گزارش اختصاصی // طــی آیینی، طرح تامین 
از  بندرعباس  نفت  پالایشگاه  نفت خام   خوارک 
خط لوله گوره - جاســک  با حضور مسئولان 

کشوری و استانی مورد بهره برداری قرار گرفت.
      ایــن مراســم با حضور محمد صــادق عظیمی فر 
معاون وزیر و مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی،محمد مشکین فام مدیرعامل شرکت ملی 
مهندسی و ساختمان نفت ایران، محمد آشوری استاندار 
هرمزگان، احمد هاشمی مدیرعامل شرکت پالایش نفت 
بندرعباس،  رئیس و اعضای کمیســیون انرژی مجلس 
شــورای اسلامی و احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان 
 در مجلس شورای اسلامی و دیگر مسئولان  برگزار شد.
محمد صادق عظیمی فر مدیرعامل شرکت ملی پالایش 
و پخش فرآورده های نفتی در این آیین با بیان اینکه این 
طرح یکی از راهبردی ترین پروژه های صنعت پالایش 
است، اظهار کرد: با  بهره برداری از این طرح، می توانیم از 
خط لوله گوره -جاسک استفاده بسیار موثر و پایداری 

داشته باشیم. 

  خوراک پایدار و تولید حداکثری 
  وی در ادامــه افزود: این اقدام به تأمین خوراک پایدار 
و تولید حداکثری فرآورده های نفتی در پالایشگاه نفت 
بندرعباس با هزینه های کمتر کمک شایانی خواهد کرد.

معاون وزیر نفت خاطر نشان کرد: در صنعت پالایش و 
پخش برای اجرای ماموریت های خود، از جمله تولید و 
تأمین فرآورده های نفتی، رفع ناترازی انرژی و تکمیل 

زنجیره ارزش، چند اقدام اساسی را دنبال می کنیم.
  افزایش بهره وری و استفاده حداکثری از ظرفیت 

پالایشگاهی موجود
   عظیمــی فر بیان داشــت: از ابتدای اســتقرار دولت 
چهاردهم، تمرکز بر افزایش ظرفیت تولید بنزین، نفت و 
گاز در پالایشگاه ها داشتیم و در مدت کوتاهی توانستیم 
نزدیک به ۱۰ میلیون لیتر تولید بنزین و ۱۲ میلیون لیتر 
در روز به تولید نفت و گاز کشور اضافه کنیم.وی گفت: 
هدف ما رســیدن به تولید ۱۳۰ میلیون لیتر بنزین، نفت 
و گاز تا انتهای دولت چهاردهم است.مدیرعامل شرکت 
ملــی پالایش و پخش فرآورده های نفتی با اشــاره به 
اینکــه برای رفع ناترازی انرژی، نیاز به ارتقاء بهره وری 
و بهینه ســازی مصرف داریم،گفت:برنامه های متعددی 
از جمله متنوع سازی سبد ســوخت و هوشمندسازی 
زنجیره تولید تا مصرف در این زمینه طراحی شده است .
وی با بیان اینکه نیاز به زیرساخت های انتقال خوراک 
و فرآورده های نفتی داریم، ابراز داشــت: در هرمزگان 
دو طرح راهبردی به بهره برداری رســیده است:اتصال 
پالایشگاه بندرعباس به خط لوله گوره- جاسک طرح 
خط لولــه جدید انتقال فرآورده های نفتی از بندرعباس 
به رفســنجان به طول ۴۶۰ کیلومتر این خطوط لوله به 
انتقال فرآورده های نفتی از جنوب به شمال کشور کمک 
می کنند و با تکمیل آن ها، طول خطوط لوله انتقال نفت 
خام و فرآورده های نفتی کشــور بــه ۱۵ هزار کیلومتر 

افزایش خواهد یافت.
   گامی بلند در توسعه اقتصادی و صنعتی 

   حجت الاسلام موسی احمدی رئیس کمیسیون انرژی 
مجلس شورای اسلامی نیز در این مراسم، گفت: پروژه 
خط لولــه تامین خوراک پالایشــگاه نفت بندرعباس 
گامی بلند در توسعه اقتصادی و صنعتی کشور و نمادی 
از توانمندی های بومی و خوداتکایی ملت ایران اســت.
وی در ادامه افزود: این خط لوله نه تنها یک زیرساخت 
اقتصادی، بلکه یک ابتکار استراتژیک و زیست محیطی 
است که نقش محوری در بهبود امنیت انرژی کشور ایفا 
می کند.رئیس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی 
خاطر نشان کرد: با بهره برداری از این خط لوله، خوراک 
از مسیرهای پرهزینه و پرخطر دریایی به مسیر زمینی 
انتقال می یابد که این تغییر افزون بر کاهش هزینه ها، زمان 
انتقال را نیز به طرز چشمگیری بهبود می بخشد و در بحث 
 ناترازی انرژی و امنیت انرژی بسیار اثر گذار خواهد بود.
حجت الاســلام احمدی با بیان اینکه ایــن پروژه در 
شرایطی به ثمر رسیده است که کشور تحت شدیدترین 
تحریم ها قرار دارد، بیان داشت: این دستاورد پاسخ قاطع 
ملت ایران به فشارهاســت و ثابت می کند که با همت 
متخصصان داخلی قــادر به تحقق بزرگترین طرح های 
ملی هستیم. وی عنوان کرد: این دستاورد بزرگ نتیجه 
همت و تلاش بی وقفه مهندسان، کارگران و متخصصانی 
است که در برابر موانع و مشکلات ایستادگی کردند و در 

این رابطه از تمامی دســت اندرکاران این پروژه، شرکت 
ملی نفــت، پیمانکاران، مشــاوران و نیروهای کارآمد 
داخلی قدردانی می نمایم.  رئیس کمیسیون انرژی مجلس 
شورای اسلامی خاطر نشــان کرد: این پروژه تنها یک 
آغاز است، آغازی برای عبور از خام فروشی و حرکت 
به ســمت تولید ارزش افزوده و از دولت و وزارت نفت 
انتظار داریم که با برنامه ریزی دقیق و جامع، زمینه ساز 
توسعه صنایع پایین دستی را فراهم کنند تا شاهد افزایش 
اشتغال، درآمد و امنیت اقتصادی باشیم و باید این پروژه 

الگویی برای سایر طرح های توسعه ای باشد.
  این خط لوله یکی از طرح های مهم کشور است

  استاندار هرمزگان نیز در این آیین، اظهار کرد: خط انتقال 
نفت گوره- جاسک یکی از طرح های مهم در کشور است 
که برای افزایش استفاده از ظرفیت های  آن لازم است 
پالایشگاه های بخش خصوصی در امتداد این خط لوله 
 مستقر شوند. وی با اشاره به حجم بالای نفت انتقالی به
 بندر جاســک، افزود: در حال حاضر سه مجتمع پترو 
پالایشــی در شهرســتان جاســک فرآیند احداث را 
طی می کنند. اســتاندار هرمزگان ادامه داد: تلاش ها بر 
این معطوف اســت که این پروژه ها تا ســال ۱۴۰۷ به 
بهره برداری برســند و در این صورت هــر کدام از این 
مجموعه ها قادر خواهند بود روزانه تا ۶۰ هزار بشــکه 
فرآورده نفتی و مواد پتروشــیمی تولید کنند. آشــوری 
با تاکید بر لزوم اهتمــام مدیران صنعت نفت بر اجرای 
مســئولیت های اجتماعی و با قدردانی از مشارکت در 
ساخت مراکز درمانی، آموزشی و ورزشی، عنوان کرد: 
در حوزه مســئولیت های اجتماعی باید به یک انسجام  
بین صنایع دســت پیدا کنیم و بر اساس نظام اولویت ها 
مسئولیت های اجتماعی را ساماندهی کنیم. وی با اشاره 
محدودیت های به وجود آمده در تخصیص گاز به صنایع 
استان، خواستار بازنگری در این حوزه شد و خاطرنشان 
کرد: پایداری تولید در هرمزگان نیاز به تأمین گاز دارد. 
وی تاکید کــرد: مردم هرمزگان در مصرف گاز خانگی 
در انتهای جدول هســتند و تنها دو درصد از گاز کشور 
را مصرف می کنند که آن هم برای حفظ و پایدارسازی 
تولید است از این رو ضرورت دارد در سهمیه گاز صنایع 

استان بازنگری شود.
  صرفه جویی در هزینه و زمان

احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان در مجلس شورای 
اسلامی نیز در این مراسم، اظهار کرد: این پروژه یکی از 
ابرپروژه های نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران است 
و این خط لوله به طول هــزار کیلومتر، تأمین خوراک 
طول مسیر را برای پالایشگاه های مختلف کشور از جمله 
پالایشــگاه نفت بندرعباس فراهم می کند. وی در ادامه 
افزود: انتقال خوراک از مســیر دریایی به زمینی کاملًا 
منطقی و به صرفه است و می تواند هزینه ها و زمان انتقال 
را به طرز چشمگیری بهبود بخشد.نماینده مردم هرمزگان 
در مجلس شــورای اسلامی خاطر نشان کرد: این تغییر 
می تواند مشکلات ناترازی و تأمین خوراک را در کشور 
حل کند و به افزایش تولید فرآورده های نفتی کمک کند. 
مرادی با بیان اینکه حدود ۵۰ درصد از بنزین کشــور 
از پالایشگاه های هرمزگان تأمین می شود، بیان داشت: 
این منطقه به عنوان قطب پالایشــگاهی کشور شناخته 
می شــود.وی در بخش دیگری از سخنان خود ایفای  
مســئولیت های اجتماعی صنایع و بنگاه های اقتصادی 
پرداخت و گفت: پالایشگاه های بندرعباس و نفت ستاره 
خلیج فارس در پروژه های بهداشــتی و درمانی مانند 

ساخت بیمارستان ها نقش مهم و بسزایی را ایفا کرده اند. 
نماینده مردم هرمزگان در مجلس شــورای اســلامی 
ادامه داد:  شــرکت نفت بندرعباس همچنین به توسعه 
زیرساخت های ورزشــی در استان کمک کرده است و 
توجه به ایفای مســئولیت های اجتماعی توسط صنایع 
می تواند در رفع محرومیت در هرمزگان بسیار اثر گذار 
باشــد.مرادی افزود: استفاده از نیروهای بومی و کاربلد 
در ترکیب معاونین و مدیران ارشد صنایع یک ضرورت 
است و خوشبختانه پالایشگاه های نفت بندرعباس و نفت 
ستاره خلیج فارس از نیروهای بومی  استفاده کرده اند و 
این اقدام به تقویت اعتماد به نفس و مهارت های فرزندان 
بومی کمک خواهد کرد.وی در پایان، عنوان داشــت: 
صنایع و شرکت ها بیشتر در انجام مسئولیت های فعال 
باشند تا زمینه محرومیت زدایی از هرمزگان فراهم شود.

  سرمایه گذاری ۳۲ میلیون یورویی 
   محمد مشکین فام مدیرعامل شرکت ملی مهندسی و 
ساختمان نفت ایران نیز در ادامه این مراسم، اظهار کرد: 
شرکت ملی نفت ایران با سرمایه گذاری ۳۲ میلیون یورو 
به عنوان سرمایه گذار این طرح و شرکت ملی مهندسی و 
ساختمان نفت ایران به عنوان کارفرمای اجرایی، پروژه 
خط لوله تأمین خوراک پالایشگاه بندرعباس را به انجام 
رساندند. وی در ادامه افزود:همزمان با احداث خط لوله 
اصلی گوره - جاســک در فروردیــن ۱۳۹۹، قرارداد 
تأمین لوله با شــرکت پتروآهن فردوس امضا شد و در 
آبان ۱۳۹۹ عملیات اجرایی این پروژه به شرکت مارون 
مکانیک واگذار گردید.مدیرعامل شرکت ملی مهندسی و 
ساختمان نفت ایران خاطر نشان کرد: عملیات اجرایی 
این پروژه از خرداد ۱۴۰۲ آغاز و در مدت حدود ۱۶ ماه 
تکمیل و راه اندازی شد و در پنجم دی ماه امسال، نخستین 
محموله نفت به مخازن پالایشــگاه بندرعباس ارسال 
شد.مشکین فام بیان داشــت:این خط له امکان تثبیت 
خوراک پالایشــگاه به مقدار ۳۰۰ هزار بشکه در روز 
را فراهم کرده است  و از این پس، خوراک پالایشگاه از 
طریق خط لوله خشکی تأمین می شود که کاهش هزینه ها 

و افزایش پایداری تأمین خوراک را به دنبال دارد.
  می توانیم با ظرفیت حداکثری تولید کنیم

   احمد هاشمی مدیرعامل شرکت پالایش نفت بندرعباس 
نیز در این آیین، بیان کرد:پالایشگاه نفت بندرعباس در 
سال ۱۳۷۶ با ظرفیت پالایش ۲۳۲ هزار بشکه در روز 
مورد بهره  برداری قرار گرفت و تنها پالایشگاه در سطح 
 ایران و خاورمیانه است که تصفیه نفت خام سنگین را انجام 
می دهد.وی در ادامه افزود: در ســال ۱۳۸۷، ظرفیت 
پالایشــگاه با تلاش کارکنان به میزان ۱۰۰ هزار بشکه 
افزایش یافت و نهایتاً در ســال۱۳۹۲، این ظرفیت به 
۳۵۰ هزار بشــکه  رســید.مدیرعامل شرکت پالایش 
نفت بندرعباس، خاطر نشــان کــرد: دریافت خوراک 
از طریق کشــتی  هزینه های بالایی داشته و سالانه بالغ 
بــر ۸۰ میلیون یورو برای حمل خــوراک از خارک به 
بندرعباس هزینه می شد و دریافت خوراک از طریق دریا 
ریسک های خاصی از جمله خرابی کشتی ها و مشکلات 
آب و هوایی داشت که باعث نوسانات در تأمین خوراک 
می شد.هاشمی بیان داشــت: با بهره برداری از این خط 
لوله، این هزینه ها حذف می شــود و از لحاظ اقتصادی 
بسیار باصرفه تر است و با استفاده از خط لوله، مشکلات 
و نوسانات به حداقل می رسند و خوراک پالایشگاه به 
صورت پایدار تأمین می شــود.وی تصریح کرد:با این 
تغییر، اسکله اختصاصی در منطقه ویژه آزاد می شود و 

می تواند برای صادرات فرآورده های نفتی استفاده شود و 
این اقدام به بهبود صادرات و تولید کمک شایانی می کند.

مدیرعامل شرکت پالایش نفت بندرعباس، گفت: ظرفیت 
دریافت خوراک از طریق خط لوله ۳۵ هزار بشــکه در 
روز است، اما به دلیل مشکلاتی که در دریافت خوراک 
از طریق کشــتی به وجود می آمد، متوســط دریافت 
 خوراک کاهــش می یافت. با دریافت خوراک از طریق 
خط لوله، می توانیم با ظرفیــت کامل تولید کنیم و این 
افزایــش تولید به کاهش ناترازی ســوخت کشــور و 
پایداری تولید کمک خواهد کرد.هاشــمی ابراز داشت: 
نوســان در دریافت خوراک همواره هزینه های زیادی 
برای پالایشــگاه به همراه داشــته اســت. با دریافت 
مســتمر خوراک از طریق خط لوله، دیگر شــاهد این 
نوســانات نخواهیم بود و خوراک پالایشگاه به صورت 
پایدار و در بازه زمانی مشــخص تأمین خواهد شــد.  
وی تاخیــر در تامین خوراک بــه دلیل بدی آب و هوا 
 و توقف کشــتی، افزایش ناگهانی مستمر و بسیار زیاد 
هزینــه های بنــدری و گمرکی،افزایش اجــاره بهای 
استفاده از اسکله نفتی و هزینه های مرتبط بامنطقه ویژه 
اقتصادی خلیج فارس مشکلات تامین خوراک نفت خام 
پالایشگاه از طریق  کشتی عنوان کرد.مدیرعامل شرکت 
پالایش نفت بندرعباس، گفت: نفت، گاز، بنزین، سوخت 
جت، نفت کوره، گاز مایع، نفت ســفید را محصولات و 

فرآورده های اصلی این مجموعه نفتی است.
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yaghob.rostami      @gmail.com22

باهدف تأمین خوراک پایدار، افزایش بهره وری و صرفه جویی باهدف تأمین خوراک پایدار، افزایش بهره وری و صرفه جویی ۸۰۸۰ میلیون یورویی؛ میلیون یورویی؛ 

خط لوله استراتژیک گوره- جاسک به بهره برداری رسیدخط لوله استراتژیک گوره- جاسک به بهره برداری رسید

جملــه  از  متعــددی  برنامــه  هــای     
متنوع  سازی سبد سوخت و هوشمند سازی 
زنجیره تولید تا مصرف در این زمینه 

طراحی شده است 

طریــق  از  خــوراک  دریافــت   بــا 
خط لولــه، می توانیم با ظرفیت کامل 
تولیــد کنیم و ایــن افزایش تولید 
به کاهش ناترازی ســوخت کشور و 

پایداری تولید کمک خواهد کرد.

کشــتی   طریــق  از  خــوراک  دریافــت 
هزینه های بالایی داشــته و سالانه بالغ 
بر 80 میلیون یــورو برای حمل خوراک 
از خارک به بندرعباس هزینه می شد و 
دریافت خوراک از طریق دریا ریسک های 
خاصــی از جملــه خرابــی کشــتی ها و 
مشــکلات آب و هوایی داشت که باعث 

نوسانات در تأمین خوراک می شد
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